
   RADA MIASTA 

BIELSK PODLASKI 
17-100 Bielsk Podlaski 

ul. Mikołaja Kopernika 1 

  Br.0002.11.2020 

 

 

 

PROTOKÓŁ NR XXVII/20 

Z OBRAD XXVII SESJI RADY MIASTA BIELSK PODLASKI 

  W DNIU 29 WRZEŚNIA 2020 ROKU 
 
 

 

              XXVII sesja Rady Miasta Bielsk Podlaski odbyła się w budynku użyteczności publicznej - 

tymczasowej siedzibie Bielskiego Domu Kultury w Bielsku Podlaskim ul. M. Kopernika 3 (sala – II piętro).      

              Obrady rozpoczęto o godzinie 9:00, a zakończono o godzinie 12:19.  

              W posiedzeniu wzięło udział 20 radnych:   
1. Paweł Bierżyn 

2. Włodzimierz Borowik 

3. Aleksander Bożko 

4. Stanisław Charyton 

5. Emil Falkowski 

6. Krzysztof Grodzki 

7. Krzysztof Grygoruk 

8. Tomasz Hryniewicki 

9. Danuta Karniewicz 

10. Iwona Kołos 

11. Eugenia Kruk 

12. Romuald Margański 

13. Mikołaj Osipiuk 

14. Piotr Ostaszewski 

15. Andrzej Roszczenko 

16. Eugeniusz Simoniuk 

17. Tomasz Sulima 

18. Piotr Wawulski 

19. Irena Zawacka-Prystupa 

20. Artur Maciej Żukowski. 

Nieobecna: radna Maria Grabowska. 

(lista obecności radnych na sesji stanowi załączniki nr 1 do protokołu). 
 

              W sesji uczestniczył również Burmistrz Miasta Jarosław Borowski oraz w trybie zdalnym:  

Zastępca Burmistrza Miasta Bożena Teresa Zwolińska, Sekretarz Miasta Tamara Korycka i radca prawny 

Zuzanna Ponarad.   

 

              Obradom przewodniczył Przewodniczący Rady Miasta Andrzej Roszczenko. 

  

1. Otwarcie sesji. 

    

Przewodniczący Rady Miasta Andrzej Roszczenko otworzył obrady XXVII sesji Rady Miasta Bielsk 

Podlaski w VIII kadencji samorządu. Powitał wszystkich radnych Rady Miasta Bielsk Podlaski,  

Pana Jarosława Borowskiego Burmistrza Miasta, pracowników Urzędu Miasta oraz wszystkich oglądających 

obrady.  

Poinformował, że XXVII sesja Rady Miasta będzie przeprowadzona w tradycyjnym trybie obradowania,  

a więc na sali obrad są radni Rady Miasta, Pan Burmistrz i niezbędni pracownicy obsługi technicznej.  
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Ze względu na stan epidemii radnym przydzielono miejsca przy stolikach w odległości około 1,5 metra od 

siebie. Niewystarczająca powierzchnia sali obrad jest przyczyną nieobecności współpracowników 

Burmistrza oraz widowni.  

Dodał, że mieszkańców miasta chętnych do obserwacji sesji zaprasza do internetu. Przebieg sesji jest 

transmitowany zgodnie z artykułem 20 ustęp 1b ustawy o samorządzie gminnym, następnie nagrania będą 

udostępnione w BIP i na stronie internetowej Urzędu Miasta.  

Przypomniał radnym, aby podczas wypowiedzi nie upubliczniać danych osób fizycznych bez ich zgody,  

bo można być pociągniętym do odpowiedzialności, jeśli dane zostaną ujawnione.  

Poinformował, że po zakończeniu sesji w dniu dzisiejszym odbędzie się krótkie szkolenie radnych  

w zakresie przeprowadzenia zdalnych obrad sesji. Zostanie to zrobione asekuracyjnie, ponieważ w związku  

z epidemią sytuacja jest taka, że nie wiadomo, co będzie na przykład za miesiąc, czy za dwa miesiące, więc 

takie szkolenie przeprowadza się wstępnie.  

Poprosił radnych o potwierdzenie obecności za pomocą zakładki kworum na urządzeniach elektronicznych. 

 

                Następnie Przewodniczący Rady Miasta Andrzej Roszczenko stwierdził, że na sali obrad jest  

20 radnych. Poinformował, że Pani Maria Grabowska jest nieobecna i ta nieobecność jest usprawiedliwiona. 

Stwierdził, że radni mogą obradować i podejmować prawomocne decyzje oraz uchwały.  

 

2. Ustalenie porządku obrad. 

 

Przewodniczący Rady Miasta Andrzej Roszczenko poinformował, że punkt 2 dotyczy ustalenia porządku 

obrad. Proponowany porządek obrad został dostarczony drogą elektroniczną wszystkim radnym wraz  

z materiałami na sesję (zawiadomienie o terminie XXVII sesji Rady Miasta wraz z proponowanym 

porządkiem obrad stanowi załącznik nr 2 do protokołu). Wpłynął też wniosek Pana Burmistrza o wycofanie 

z porządku obrad dzisiejszej sesji punktów 15 i 16.  

Poinformował, że ten wniosek w części przeczyta i Pan Burmistrz zostanie poproszony o dokładne 

wyjaśnienie. Jest to wniosek o wycofanie z porządku XXVII sesji Rady Miasta, która ma się odbyć w dniu 

29 września 2020 roku, następujących tematów: pierwszy - projektu uchwały w sprawie wyboru metody 

ustalania opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia wysokości tej opłaty, to jest 

punkt 15 porządku i drugi - projektu uchwały w sprawie określenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez właścicieli nieruchomości - punkt 16 porządku 

obrad (wniosek Burmistrza Miasta o wycofanie punktów z porządku obrad XXVII sesji Rady Miasta 

stanowi załącznik nr 3 do protokołu). 

Dodał, że radni otrzymali na piśmie wyjaśnienie, ale poprosi Pana Burmistrza o przedstawienie, 

uzasadnienie tego wniosku. 

 

W dyskusji wzięli udział: 
 

Burmistrz Miasta Jarosław Borowski poinformował, że radni otrzymali we wniosku informację, że  

w ubiegłym tygodniu nieoczekiwanie Regionalna Izba Obrachunkowa zmieniła kolegianta, który zajmuje się 

Miastem Bielsk Podlaski. Zwyczajowo zawsze przed sesją są wysyłane do Regionalnej Izby Obrachunkowej 

projekty uchwał, żeby zapoznać się z ewentualnymi uwagami, które później można wnieść drogą 

autopoprawki, czy uznać za ważne, bądź uznać, że są nieważne.  

Dodał, że dowiedzieli się o tym w piątek. Poprzednia pani kolegiant nie przekazała nowej pani kolegiant 

tych materiałów. Dopiero w dniu wczorajszym prowadzono rozmowy z nową panią kolegiant.  

Pani kolegiant, jak sama przyznała, nie ma za dużego doświadczenia, dlatego też nie odważyła się 

zaopiniować w formie pisemnej. Natomiast zgłosiła kilka punktów wymagających dopracowania. 

Najbardziej istotnym punktem wymagającym dopracowania, czy wyjaśnienia, bądź wycofania się jest ulga  

z tytułu Karty Dużej Rodziny. Mogą być takie sytuacje, że pod jednym adresem mieszkają osoby, które mają 

Kartę Dużej Rodziny oraz osoby, które tej Karty nie mają. System nie potrafi przypisać ile wody zużyje 

osoba posiadająca Kartę Dużej Rodziny, a ile wody zużyją osoby, które nie mają tej Karty.  

W dniu wczorajszym nie potrafiono wypracować stanowiska i przez najbliższe dni będą trwały nad tym 

prace. Jeżeli uda się znaleźć rozwiązanie, to zamierza się utrzymać w systemie zniżkę z tytułu posiadania 

Karty Dużej Rodziny. Pojawia się również wątpliwość - co to jest okres rozliczeniowy 12 miesięcy.  

Pani kolegiant nie trafiła pod względem prawnym odnieść się do zaproponowanego w uchwale rozwiązania, 

tj. jeżeli mieszkaniec w ciągu trzech ostatnich miesięcy ma zużycie wody, o co najmniej 10% niższe, to 

uwzględnia się te niższe zużycie wody. Intencja była taka, że jeśli ludzie zaczną oszczędzać to, dlaczego 
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mieliby płacić więcej. To też wymaga doprecyzowania. Została poddana w wątpliwość również potrzeba 

wcześniejszego terminu na zgłoszenie deklaracji. Ten system miałby obowiązywać od 1 stycznia.  

Zdaniem pani kolegiant, mieszkańcy mają czas na złożenie deklaracji do 10 lutego. Natomiast zamierzenie 

było takie, żeby te deklaracje były złożone w tym roku i już w styczniu można było płacić według nowych 

rozliczeń.  

Poinformował, że te cztery punkty wskazane przez panią kolegiant zostaną jeszcze raz przeanalizowane  

i przedłożone radnym na następną sesję. Z tego wynika prośba o wyrażenie zgody na wycofanie punktu  

15 i 16.  

Dodał, że w naszym województwie Regionalna Izba Obrachunkowa badała tylko jedną uchwałę dotyczącą 

rozliczenia śmieci według zużycia wody w mieście Kolno. Ta uchwała była bardzo ogólna, więc do niej nie 

zgłoszono żadnych uwag. Natomiast tą uchwałą nie zajmowała się nasza pani kolegiant. Niestety  

w Regionalnej Izbie Obrachunkowej kolegianci mają autonomię i nie muszą patrzeć na to, co zaproponował, 

czy pozytywnie zaopiniował inny kolegiant.  

Zwrócił uwagę, że tematyka jest nowatorska, dlatego trzeba przygotować taki projekt uchwały, do którego 

nie będzie wątpliwości miał nadzór i będzie to zrozumiałe również dla mieszkańców miasta. 

 

Przewodniczący Rady Miasta Andrzej Roszczenko otworzył dyskusję i poprosił radnych o zgłaszanie 

ewentualnych uwag bądź wniosków do zaproponowanego porządku obrad. 

 

             Wobec braku chętnych do dyskusji, Przewodniczący Rady Miasta Andrzej Roszczenko zamknął 

dyskusję i poddał pod głosowanie wniosek Burmistrza Miasta o wycofanie punktu 15 i 16 z proponowanego 

porządku obrad.  

 

Głosowano wniosek w sprawie: 
Wniosek o wycofanie z porządku obrad XXVII sesji Rady Miasta, która ma się odbyć w dniu 29.09.2020r. 

następujących tematów:  

1. projektu uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi 

oraz ustalenia wysokości tej opłaty (pkt.15 porządku obrad),  

2. projektu uchwały w sprawie określenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi składanej przez właścicieli nieruchomości (pkt.16 porządku obrad).  

Wyniki głosowania 
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Paweł Bierżyn, Włodzimierz Borowik, Aleksander Bożko, Stanisław Charyton, Emil Falkowski, Krzysztof 

Grodzki, Krzysztof Grygoruk, Tomasz Hryniewicki, Danuta Karniewicz, Iwona Kołos, Eugenia Kruk, 

Romuald Margański, Mikołaj Osipiuk, Piotr Ostaszewski, Andrzej Roszczenko, Eugeniusz Simoniuk, 

Tomasz Sulima, Piotr Wawulski, Irena Zawacka-Prystupa, Artur Maciej Żukowski 

NIEOBECNI (1) 

Maria Grabowska. 

 

                  Po przeprowadzonym głosowaniu, Przewodniczący Rady Miasta Andrzej Roszczenko podał 

wyniki głosowania. 

 

                 Rada Miasta w obecności 20 radnych, stosunkiem głosów: za przyjęciem wniosku - 20,  

przeciw - 0, wstrzymujących się – 0, przyjęła wniosek o wycofanie z porządku obrad XXVII sesji Rady 

Miasta, która ma się odbyć w dniu 29.09.2020 r. następujących tematów:  

1. projektu uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi 

oraz ustalenia wysokości tej opłaty (pkt.15 porządku obrad),  

2. projektu uchwały w sprawie określenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi składanej przez właścicieli nieruchomości (pkt.16 porządku obrad).  

 

                 Następnie Przewodniczący Rady Miasta Andrzej Roszczenko poddał pod głosowanie 

proponowany porządek obrad z uwzględnieniem przyjętego wniosku.  

 

Głosowano w sprawie: 
Ustalenie porządku obrad.  
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Wyniki głosowania 
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (19) 

Paweł Bierżyn, Włodzimierz Borowik, Aleksander Bożko, Stanisław Charyton, Emil Falkowski, Krzysztof 

Grodzki, Krzysztof Grygoruk, Tomasz Hryniewicki, Danuta Karniewicz, Iwona Kołos, Eugenia Kruk, 

Romuald Margański, Mikołaj Osipiuk, Piotr Ostaszewski, Andrzej Roszczenko, Tomasz Sulima, Piotr 

Wawulski, Irena Zawacka-Prystupa, Artur Maciej Żukowski 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Eugeniusz Simoniuk 

NIEOBECNI (1) 

Maria Grabowska. 

 

                 Po przeprowadzonym głosowaniu, Przewodniczący Rady Miasta Andrzej Roszczenko 

poinformował o wynikach głosowania i stwierdził, że porządek obrad został ustalony i przyjęty.  

 

                 Rada Miasta w obecności 20 radnych, stosunkiem głosów: za - 19, przeciw - 0, wstrzymujących 

się - 1, przyjęła porządek obrad XXVII sesji.  

 

                Przewodniczący Rady Miasta Andrzej Roszczenko odczytał porządek obrad sesji.  

 

   Porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji. 

2. Ustalenie porządku obrad. 

3. Przyjęcie Protokołu Nr XXVI/20 z obrad XXVI sesji Rady Miasta Bielsk Podlaski z 25 sierpnia 2020 r. 

4. Przyjęcie oświadczenia w sprawie wydarzeń na Białorusi. 

5. Informacja z realizacji budżetu miasta za I półrocze 2020 r.  

6. Podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmian w budżecie miasta na 2020 r. 

7. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta 

Bielsk Podlaski na lata 2020-2034 wraz z prognozą kwoty długu i spłat zobowiązań na lata 2020-2034. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie określenia kierunków polityki społeczno-gospodarczej miasta na 2021 rok. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany części Studium uwarunkowań  

i kierunków zagospodarowania przestrzennego miasta Bielsk Podlaski. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego miasta Bielsk Podlaski. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie pomniejszenia opłaty rocznej z tytułu użytkowania wieczystego. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy najmu części nieruchomości 

Szkoły Podstawowej nr 3 z Dodatkową Nauką Języka Białoruskiego im. Jarosława Kostycewicza  

w Bielsku Podlaskim. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Regulaminu Utrzymania Czystości i Porządku na Terenie Miasta 

Bielsk Podlaski. 

14. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług 

w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych 

odpadów. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie uzgodnienia przeprowadzenia zabiegów pielęgnacyjnych  

i konserwacyjnych pomników przyrody.  

16. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie Wieloletniego Programu Gospodarowania 

Mieszkaniowym Zasobem Miasta Bielsk Podlaski na lata 2017-2021. 

17. Podjęcie uchwały w sprawie ogłoszenia tekstu jednolitego uchwały w sprawie ustalenia regulaminów 

targowisk miejskich zlokalizowanych w Bielsku Podlaskim. 

18. Sprawozdanie z działalności Burmistrza Miasta Bielsk Podlaski w okresie międzysesyjnym. 

19. Sprawy różne. 

20. Zamknięcie sesji.  

 

 

3. Przyjęcie Protokołu Nr XXVI/20 z obrad XXVI sesji Rady Miasta Bielsk Podlaski z 25 sierpnia  

     2020 r. 
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Przewodniczący Rady Miasta Andrzej Roszczenko poinformował, że punkt 3 dotyczy przyjęcia Protokołu 

Nr XXVI/20 z obrad XXVI sesji Rady Miasta, która odbyła się 25 sierpnia 2020 r. Protokół został 

dostarczony drogą elektroniczną wszystkim radnym i był również do wglądu w biurze Rady.  

Poprosił o zgłaszanie ewentualnych uwag lub wniosków. Otworzył dyskusję. 

 

    Wobec braku chętnych do zabrania głosu, Przewodniczący Rady Miasta Andrzej Roszczenko 

zamknął dyskusję i poddał pod głosowanie Protokół nr XXVI/20 z obrad XXVI sesji Rady Miasta  

z 25 sierpnia bieżącego roku. 

  

Głosowano w sprawie: 
Przyjęcie Protokołu Nr XXVI/20 z obrad XXVI sesji Rady Miasta Bielsk Podlaski z 25 sierpnia 2020 r.  

Wyniki głosowania 
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Paweł Bierżyn, Włodzimierz Borowik, Aleksander Bożko, Stanisław Charyton, Emil Falkowski, Krzysztof 

Grodzki, Krzysztof Grygoruk, Tomasz Hryniewicki, Danuta Karniewicz, Iwona Kołos, Eugenia Kruk, 

Romuald Margański, Mikołaj Osipiuk, Piotr Ostaszewski, Andrzej Roszczenko, Eugeniusz Simoniuk, 

Tomasz Sulima, Piotr Wawulski, Irena Zawacka-Prystupa, Artur Maciej Żukowski 

NIEOBECNI (1) 

Maria Grabowska. 

 

                  Po przeprowadzonym głosowaniu, Przewodniczący Rady Miasta Andrzej Roszczenko podał 

wyniki głosowania i stwierdził, że protokół został przyjęty. 

 

                  Rada Miasta w obecności 20 radnych, stosunkiem głosów: za - 20, przeciw - 0, wstrzymujących 

się - 0, przyjęła Protokół Nr XXVI/20 z obrad XXVI sesji Rady Miasta Bielsk Podlaski z dnia 25 sierpnia 

2020 roku.   

         

Zestawienie opinii i wniosków Komisji Rady Miasta oraz stanowisk Burmistrza Miasta Bielsk Podlaski do 

materiałów przedkładanych pod obrady XXVII sesji Rady Miasta Bielsk Podlaski, w wersji papierowej 

stanowią załączniki od nr 4A do nr 4P do protokołu. 

 

4. Przyjęcie oświadczenia w sprawie wydarzeń na Białorusi. 

 

Przewodniczący Rady Miasta Andrzej Roszczenko poinformował, że punkt 4 dotyczy przyjęcia 

oświadczenia w sprawie wydarzeń na Białorusi (wniosek wraz z projektem oświadczenia stanowi załącznik 

nr 5 do protokołu). Wniosek o przyjęcie oświadczenia w sprawie wydarzeń na Białorusi został dostarczony 

wszystkim radnym wraz z propozycją treści oświadczenia. Proponowana treść tego oświadczenia jest 

następująca: „Oświadczenie Rady Miasta w sprawie wydarzeń na Białorusi. Na podstawie § 47 ust. 4 pkt 3 

Statutu Miasta Bielsk Podlaski uchwalonego Uchwałą Nr XLVI/303/14 Rady Miasta Bielsk Podlaski z dnia 

24 czerwca 2014 roku w sprawie uchwalenia Statutu Miasta Bielsk Podlaski (Dziennik Urzędowy 

Województwa Podlaskiego z 2019 roku pozycja 740, z 2020 roku pozycja 730) Rada Miasta Bielsk Podlaski 

przyjmuje niniejsze oświadczenie: Bielsk Podlaski jest miastem historycznie wielonarodowym, 

wielokulturowym i wielowyznaniowym. Tak w przeszłości, jak i obecnie, zamieszkiwanym przez 

przedstawicieli różnych narodowości. Bielsk Podlaski to od pokoleń miasto nie tylko życzliwe 

Białorusinom, ale również przez nich współtworzone. Znajdują się tu Szkoła Podstawowa z Dodatkową 

Nauką Języka Białoruskiego imieniem Jarosława Kostycewicza oraz II Liceum Ogólnokształcące  

z Białoruskim Językiem Nauczania imieniem Bronisława Taraszkiewicza. Nasze miasto to również 

białoruska kultura - festiwale, koncerty, imprezy, wydawnictwa i szereg organizacji samorządowych 

tworzonych przez przedstawicieli białoruskiej mniejszości narodowej na rzecz społeczności naszego miasta. 

Od lat współpracujemy z samorządami miast partnerskich Kobrynia i Swietłahorska, czemu towarzyszy 

wymiana społeczna, kulturalna oraz integracja młodzieży z Polski oraz Białorusi. Uznajemy tę współpracę 

za niezwykle cenną i budującą. My mieszkańcy Bielska Podlaskiego, my Polacy, my Białorusini, my 

Ukraińcy czujemy potrzebę wyrażenia naszego stanowiska wobec odbywających się na Białorusi w ostatnich 

miesiącach wydarzeń, szczególnie po wyborach prezydenckich 9 sierpnia 2020 roku. Z uznaniem  
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i podziwem odnosimy się do przebudzenia narodowego i obywatelskiego społeczeństwa na Białorusi.  

To sami Białorusini powinni decydować o przyszłości swojego narodu i państwa. Demokracja musi być 

budowana oddolnie mądrością i odpowiedzialnością każdego obywatela. Obywatele Białorusi mają prawo 

do uczciwych wyborów, a przez to do poszanowania indywidualnych decyzji w tym najważniejszym dla 

demokracji akcie. Muszą to gwarantować uczciwe organy i instytucje państwa. Tylko to będzie 

gwarantowało zaufanie społeczeństwa do władz. Jednak to zaufanie zostało na Białorusi mocno 

nadwyrężone. Ludzie chcąc wyrazić swoje niezadowolenie wyszli na ulice wielu białoruskich miast  

i miejscowości. Niestety wobec pokojowych demonstrantów, w tym kobiet i niepełnoletnich, użyto 

bestialskiej przemocy, a wielu zatrzymanych bito i znęcano się nad nimi psychicznie i fizycznie. Potępiamy 

te akty okrucieństwa i podkreślamy prawo obywateli do pokojowego manifestowania swoich opinii. 

Niedopuszczalne są aresztowania ludzi za to, że są krytyczni wobec władzy. Potępiamy represje wobec 

obywateli Białorusi o innych poglądach niż władza - wyrzucanie z pracy, szkół, zastraszanie, ataki medialne. 

Każdy naród ma prawo do zachowania własnej tożsamości, niezależności, samostanowienia i suwerenności. 

Niech żyje Białoruś! Żywie Biełaruś”.  

Poinformował, że taki projekt był dostarczony wszystkim radnym przed posiedzeniami Komisji i wszystkie 

Komisje pozytywnie zaopiniowały treść tego oświadczenia (zestawienie opinii Komisji stanowi załącznik  

nr 4A do protokołu).  

Otworzył dyskusję.  

 

                Wobec braku chętnych do dyskusji Przewodniczący Rady Miasta Andrzej Roszczenko zamknął 

dyskusję i poddał pod głosowanie proponowaną treść oświadczenia.  

 

Głosowano w sprawie: 
Przyjęcie oświadczenia w sprawie wydarzeń na Białorusi. 

Wyniki głosowania 
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (19) 

Paweł Bierżyn, Włodzimierz Borowik, Aleksander Bożko, Stanisław Charyton, Emil Falkowski, Krzysztof 

Grodzki, Krzysztof Grygoruk, Tomasz Hryniewicki, Danuta Karniewicz, Iwona Kołos, Eugenia Kruk, 

Romuald Margański, Mikołaj Osipiuk, Piotr Ostaszewski, Andrzej Roszczenko, Tomasz Sulima, Piotr 

Wawulski, Irena Zawacka-Prystupa, Artur Maciej Żukowski 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Eugeniusz Simoniuk 

NIEOBECNI (1) 

Maria Grabowska. 

 

Po przeprowadzonym głosowaniu, Przewodniczący Rady Miasta Andrzej Roszczenko 

poinformował o wynikach głosowania i stwierdził, że oświadczenie zostało przyjęte. 

 

Rada Miasta w obecności 20 radnych, stosunkiem głosów: 

za - 19, przeciw - 0, wstrzymujących się - 1, przejęła 

Oświadczenie Nr 1/20 

w sprawie wydarzeń na Białorusi 

 (oświadczenie stanowi załącznik nr 6 do protokołu). 

 

Przewodniczący Rady Miasta Andrzej Roszczenko ogłosił 15-minutową przerwę.  

 

Przerwa w obradach trwała od godziny 9:27
 
do godziny 9:44. Po przerwie w sesji uczestniczyło 19 radnych. 

 

               Po przerwie w obradach, Przewodniczący Rady Miasta Andrzej Roszczenko wznowił obrady 

XXVII sesji Rady Miasta Bielsk Podlaski. Poprosił radnych o potwierdzenie obecności za pomocą zakładki 

kworum. 

 

               Następnie Przewodniczący Rady Miasta Andrzej Roszczenko poinformował, że w chwili 

obecnej na sali obrad jest 19 radnych, nie ma Pani Grabowskiej i jeszcze z przerwy nie wrócił Pan 
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Przewodniczący Margański, ale jest kworum. Można wznowić obrady i podejmować prawomocne decyzje 

oraz uchwały. 

 

5. Informacja z realizacji budżetu miasta za I półrocze 2020 r. 

 

Przewodniczący Rady Miasta Andrzej Roszczenko poinformował, że punkt 5 dotyczy Informacji  

o realizacji budżetu za pierwsze półrocze (informacja stanowi załącznik nr 7 do protokołu).  

Informacja o realizacji budżetu miasta Bielsk Podlaski za pierwsze półrocze roku 2020 została przedłożona 

przez Burmistrza Miasta w dniu 31 sierpnia bieżącego roku i została przekazana wszystkim radnym.  

W dniu 9 września 2020 roku wpłynęła pozytywna opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej dotycząca tej 

informacji (uchwała Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Białymstoku stanowi 

załącznik nr 8 do protokołu). 

Poinformował, że Informacja o realizacji budżetu miasta Bielsk Podlaski za pierwsze półrocze 2020 roku 

była rozpatrywana przez Komisje Rady Miasta. Wszystkie Komisje pozytywnie zaopiniowały przedstawioną 

informację (zestawienie opinii Komisji stanowi załącznik nr 4B do protokołu).  

Otworzył dyskusję. 

 

W trakcie powyższej wypowiedzi o godzinie 9:44 na salę obrad przybył Wiceprzewodniczący Rady Miasta 

Romuald Margański i od tej pory w sesji uczestniczyło 20 radnych. 

 

                Wobec braku chętnych do dyskusji, Przewodniczący Rady Miasta Andrzej Roszczenko zamknął 

dyskusję i poinformował, że Rada Miasta zapoznała się z Informacją o realizacji budżetu miasta za pierwsze 

półrocze 2020 roku. 

 

                Rada Miasta zapoznała się z Informacją z realizacji budżetu miasta za I półrocze 2020 r. 

 

6. Podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmian w budżecie miasta na 2020 r. 

 

Przewodniczący Rady Miasta Andrzej Roszczenko poinformował, że punkt 6 dotyczy podjęcia uchwały 

w sprawie dokonania zmian w budżecie miasta Bielsk Podlaski (wniosek wraz z projektem uchwały stanowi 

załącznik nr 9 do protokołu). Projekt uchwały wraz z autopoprawką został dostarczony wszystkim radnym 

(autopoprawka stanowi załącznik nr 10 do protokołu).  

Poinformował, że wszystkie Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały (zestawienie opinii Komisji 

stanowi załącznik nr 4C do protokołu).  

Dodał, że w dniu dzisiejszym nieobecna jest Pani Anna Szkoda Skarbnik Miasta i w związku z tym  

Pan Burmistrz udzieli tradycyjnie podstawowych informacji o zmianach w budżecie i w uchwale dotyczącej 

Wieloletniej Prognozy. 

 

W dyskusji wzięli udział: 
 

Burmistrz Miasta Jarosław Borowski stwierdził, że spróbuje w sposób skondensowany przedstawić, jakie 

są zmiany do budżetu i jaki to ma wpływ na kształtowanie się Wieloletniej Prognozy Finansowej. 

Poinformował, że dochody ogółem po zmianach będą wynosiły 121 543 978 złotych. Dochody bieżące 

wzrastają o 241 756 złotych i na tę kwotę składają się pieniądze, które pozyskano, czy zostaną pozyskane  

z tytułu czterech projektów „Erasmus Plus” prowadzonych w trzech szkołach: w Szkole Podstawowej nr 3, 

w Szkole Podstawowej nr 4 i w Szkole Podstawowej nr 5. To jest ponad 60 000 zł. Te projekty będą 

realizowane w latach 2020-2022, dlatego też są ujęte w Wieloletniej Prognozie Finansowej. Do budżetu 

miasta wpłynęła dywidenda za 2019 rok wypłacona przez Miejskie Przedsiębiorstwo Energetyki Cieplnej  

w kwocie 52 571 złote. Budżet zwiększa się również o 30000 złotych, ponieważ wojewoda podlaski 

zwiększył o 30 000 złotych dotacje na zadania dotyczące wypłat zasiłków okresowych w Miejskim Ośrodku 

Pomocy Społecznej. Kolejnym pismem wojewoda zwiększył dotację celową na dofinansowanie świadczeń 

pomocy materialnej o charakterze socjalnym dla uczniów, czyli stypendia, to jest 42 285 złote.  

Kwota 13 410 złotych jest pozyskana przez Urząd Miasta na dofinansowanie w ramach Europejskiego 

Funduszu Społecznego na projekt „Konsultacje dokumentów planistycznych w podlaskich gminach - edycja 

druga”. Ten projekt też jest wpisany do Wieloletniej Prognozy Finansowej, ponieważ jest to zadanie 

dwuletnie na 2020-2021.  
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Poinformował, że w poprzedni poniedziałek odbył się przetarg na sprzedaż nieruchomości położonych na 

terenie Podstrefy Specjalnej Strefy Ekonomicznej przy ulicy Technicznej i ulicy Maszynowej. Niestety nikt 

nie przystąpił do przetargu. W związku z tym uznano, że nie ma sensu trzymać zablokowanych tutaj 

dochodów, ponieważ w tym roku już nie zdąży się zrobić kolejnego przetargu i będzie on dopiero po 

Nowym Roku. Takie są procedury, jeżeli wartość nieruchomości jest powyżej 1 000 000 złotych.  

Około 6 miesięcy trwa cała procedura, łącznie z powiadamianiem potencjalnych zainteresowanych. Dlatego 

tutaj zmniejsza się o 2 904 094 złote potencjalne dochody z tytułu sprzedaży prawa własności nieruchomości 

miejskich. Następuje również urealnienie na inwestycji „Uporządkowanie gospodarki wodno-ściekowej na 

terenie miasta Bielsk Podlaski”. Dopiero 6 sierpnia udało się podpisać umowę z firmą, która wchodzi  

na ulice rozkopane przez firmę z Siemiatycz, natomiast w tym roku nie jest w stanie wykonać prac innych 

niż projektowe. Konstruując budżet zakładano, że ten przetarg zostanie rozstrzygnięty w marcu.  

Niestety, tych prac typowo budowlanych polegających na położeniu kanalizacji deszczowej i wykonaniu 

nawierzchni nie da się wykonać w tym roku. Ponadto zadanie „Montaż, instalacja efektywnego elektrycznie 

oświetlenia w zakresie dróg publicznych” w sumie 554 000 złotych, w związku z trudnościami wykonawcy  

w pozyskaniu lamp od producenta jest przesunięte do wykonania na rok przyszły. To są zadania wieloletnie, 

więc nie powodują utworzenia wydatków niewygasających, a trzeba tylko w budżecie i w Wieloletniej 

Prognozie Finansowej w odpowiedniej wielkości poprzestawiać w kolumnach.  

Zwrócił uwagę, że Miasto Bielsk otrzymało dofinansowanie w kwocie 5 178 858 zł z Rządowego Funduszu 

Inwestycji Lokalnych. Te pieniądze zamierza się przeznaczyć na wkład własny do realizacji zadań  

z Funduszu Dróg Samorządowych, a więc budowy nowej drogi na odcinku od ulicy 11 Listopada do ulicy 

Brańskiej i następnie od ulicy Norwida do ulicy Beszty-Borowskiego i do Wojska Polskiego. Drugie zadanie 

to przebudowa ulicy Wyszyńskiego na odcinku od ulicy 11 Listopada do ulicy Wojska Polskiego. Zostały 

wysłane dokumenty do Urzędu Wojewódzkiego i czeka się na przygotowanie umowy, żeby po podpisaniu 

umowy ogłosić przetarg. W związku z tym, że są to przetargi o takim szerokim charakterze i z całego kraju 

mogą zgłaszać się podmioty, to istnieje duże prawdopodobieństwo, że ten przetarg w tym roku nie zostanie 

rozstrzygnięty. Będą starali się, żeby już na drugi dzień po podpisaniu umowy z wojewodą ogłosić ten 

przetarg. Wydatki na te dwa nowe zadania będą ponoszone od roku 2021 i te zadania też zostały wpisane do 

Wieloletniej Prognozy Finansowej, czyli budowa łącznika ulic 11 Listopada - Brańska i dalej od ulicy 

Brańskiej przez ulice Norwida, Beszty-Borowskiego do ulicy Wojska Polskiego oraz przebudowa ulicy 

Wyszyńskiego.   

Poinformował, że skoro Miasto otrzymuje pieniądze to muszą one pojawić się też po stronie wydatkowej, 

czyli zostały wpisane do budżetu na „Erasmus” na rok 2020 wydatki planowane 60 639 złotych. Identycznie 

jest z dotacjami z Podlaskiego Urzędu Wojewódzkiego na zasiłki w MOPS. Taka sama kwota rozbita na 

poszczególne paragrafy jest po stronie przychodowej i identycznie po stronie wydatkowej.  

Poinformował, że w tym roku w ramach inwestycji budowy łącznika ulicy 11 Listopada – ulica Brańska, 

zamierza się dokonać wykupu gruntów. Na ten cel przeznacza się 178 000 złotych. Jest też drobny wydatek 

majątkowy w kwocie niecałych 14 000 złotych polegający na zadaniu inwestycyjnym „Budowa ogrodzenia 

budynku socjalnego przy ulicy Jagiellońskiej” od strony rzeki. Budynek w tamtym roku został oddany do 

użytku, a w tym roku zamierza się ogrodzić działkę, żeby było zachowane bezpieczeństwo.  

Dodał, że w tym roku zostają zmniejszone wydatki na inwestycję dotyczącą oświetlenia. W związku z tym 

po stronie przychodowej, bo jest to inwestycja dotowana z Urzędu Marszałkowskiego i tak samo zdejmuje 

się po stronie wydatkowej. 

Poinformował, że wynik budżetu po tych wszystkich zmianach stanowi deficyt w kwocie 25 855 364 złote. 

Deficyt zostanie pokryty z wolnych środków w wysokości 2 650 000 złotych, planowanej emisji obligacji  

w wysokości 20 600 000 złotych oraz planowanej pożyczki z Narodowego Funduszu Ochrony Środowiska 

na zadanie „Uporządkowanie gospodarki wodno-ściekowej” w kwocie 2 220 587 złotych.  

Dodał, że są to najważniejsze pozycje, które wpływają na zmiany budżetowe i na zmiany Wieloletniej 

Prognozy Finansowej. 

 

Przewodniczący Rady Miasta Andrzej Roszczenko zwrócił się z pytaniem - czy ktoś z radnych w ramach 

dyskusji chciałby zabrać głos?  

 

Radny Emil Falkowski poinformował, że ma pytanie odnośnie łącznika między ulicą 11 Listopada a ulicą 

Brańską, ponieważ droga od ulicy Brańskiej przy „NETTER” w części jest „NETTER”-a.  

Dodał, że słyszał o tym, że „NETTER” nie jest zainteresowany, żeby to odsprzedać. Tam jest syndyk i nie 

będzie to łatwa sprawa przejąć tę drogę. W związku z tym, czy jest plan puszczenia obok tej drogi, jak to 

będzie wyglądało? 
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Burmistrz Miasta Jarosław Borowski wyjaśnił, że zgodnie z projektem i decyzją ZRID droga, która dzisiaj 

jest we władaniu syndyka jest planowana pod nową drogę. Dokładnie na tej samej zasadzie, jak od innych 

prywatnych właścicieli będą przejmowane grunty, dlatego że jest decyzja ZRID-owska, czyli zezwolenie 

inwestycji drogowej. 

Poinformował, że zamierzano dogadać się z panią syndyk, żeby przekazała to w rozliczeniu za niezapłacone 

podatki. Niestety, prawo jej na to nie pozwala. Trzeba wykupić kilkadziesiąt metrów bieżących tej drogi, 

która jest przypisana do masy upadłościowej Zakładów „NETTER”.  

Stwierdził, że nie wydaje mu się, żeby mogły być problemy. Ewentualnie może to nieco dłużej potrwać,  

bo być może syndyk z innych przepisów będzie miała dłuższy czas na podjęcie decyzji. Natomiast dla niej 

każde pieniądze są korzystne. 

Uważa, że cała sprawa będzie w tym roku zamknięta, żeby w przyszłym roku zacząć pracę. Plan jest taki, 

aby w pierwszej kolejności zacząć pracę na łączniku ulic 11 Listopada – Brańska i zrobić w jednym roku,  

a w następnym roku zająć się odcinkiem od ulicy Norwida przez ulicę Beszty-Borowskiego w kierunku ulicy 

Wojska Polskiego.  

 

                   Wobec braku kolejnych zgłoszeń do dyskusji, Przewodniczący Rady Miasta Andrzej 

Roszczenko zamknął dyskusję i poprosił radnych o potwierdzenie obecności za pomocą zakładki kworum.  

 

                   Następnie Przewodniczący Rady Miasta Andrzej Roszczenko poinformował, że na sali obrad 

jest 20 radnych, jedna radna jest nieobecna, a więc jest kworum i można podejmować prawomocne uchwały.  

Poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie dokonania zmian w budżecie miasta na rok 2020.  

Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmian w budżecie miasta na 2020 r. 

Wyniki głosowania 
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Paweł Bierżyn, Włodzimierz Borowik, Aleksander Bożko, Stanisław Charyton, Emil Falkowski, Krzysztof 

Grodzki, Krzysztof Grygoruk, Tomasz Hryniewicki, Danuta Karniewicz, Iwona Kołos, Eugenia Kruk, 

Romuald Margański, Mikołaj Osipiuk, Piotr Ostaszewski, Andrzej Roszczenko, Eugeniusz Simoniuk, 

Tomasz Sulima, Piotr Wawulski, Irena Zawacka-Prystupa, Artur Maciej Żukowski 

NIEOBECNI (1) 

Maria Grabowska. 

  Po przeprowadzonym głosowaniu, Przewodniczący Rady Miasta Andrzej Roszczenko 

poinformował o wynikach głosowania i stwierdził, że uchwała została podjęta. 

 

Rada Miasta w obecności 20 radnych, stosunkiem głosów: 

za - 20, przeciw - 0, wstrzymujących się - 0, podjęła 

Uchwałę Nr XXVII/209/20 

w sprawie dokonania zmian w budżecie miasta na 2020 r. 

 (uchwała stanowi załącznik nr 11 do protokołu). 

 

7. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 

     Miasta Bielsk Podlaski na lata 2020-2034 wraz z prognozą kwoty długu i spłat zobowiązań na  

     lata 2020-2034. 

 

Przewodniczący Rady Miasta Andrzej Roszczenko poinformował, że punkt 7 dotyczy podjęcia uchwały 

zmieniającej uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Bielsk Podlaski na lata  

2020-2034 wraz z prognozą kwoty długu i spłat zobowiązań na lata 2020-2034 (wniosek wraz z projektem 

uchwały stanowi załącznik nr 12 do protokołu). Projekt uchwały wraz z autopoprawką został dostarczony 

wszystkim radnym (autopoprawka do projektu uchwały stanowi załącznik nr 13 do protokołu). Komisje 

pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały (zestawienie opinii Komisji stanowi załącznik nr 4D do 

protokołu). Dodał, że Pan Burmistrz udzielił jeszcze dodatkowej informacji w poprzednim punkcie.  

Otworzył dyskusję.  
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                 Wobec braku chętnych do zabrania głosu Przewodniczący Rady Miasta Andrzej Roszczenko 

zamknął dyskusję i poddał pod głosowanie projekt uchwały z autopoprawką.  

 

Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta 

Bielsk Podlaski na lata 2020-2034 wraz z prognozą kwoty długu i spłat zobowiązań na lata 2020-2034.  

Wyniki głosowania 
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Paweł Bierżyn, Włodzimierz Borowik, Aleksander Bożko, Stanisław Charyton, Emil Falkowski, Krzysztof 

Grodzki, Krzysztof Grygoruk, Tomasz Hryniewicki, Danuta Karniewicz, Iwona Kołos, Eugenia Kruk, 

Romuald Margański, Mikołaj Osipiuk, Piotr Ostaszewski, Andrzej Roszczenko, Eugeniusz Simoniuk, 

Tomasz Sulima, Piotr Wawulski, Irena Zawacka-Prystupa, Artur Maciej Żukowski 

NIEOBECNI (1) 

Maria Grabowska. 

Po przeprowadzonym głosowaniu, Przewodniczący Rady Miasta Andrzej Roszczenko 

poinformował o wynikach głosowania i stwierdził, że uchwała została podjęta. 

 

Rada Miasta w obecności 20 radnych, stosunkiem głosów: 

za - 20, przeciw - 0, wstrzymujących się - 0, podjęła 

Uchwałę Nr XXVII/210/20 

zmieniającą uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej  

Miasta Bielsk Podlaski na lata 2020-2034 wraz z prognozą kwoty długu i spłat  

zobowiązań na lata 2020-2034 

(uchwała stanowi załącznik nr 14 do protokołu). 

 

8. Podjęcie uchwały w sprawie określenia kierunków polityki społeczno-gospodarczej miasta na  

      2021 rok. 

 

Przewodniczący Rady Miasta Andrzej Roszczenko poinformował, że punkt 8 dotyczy podjęcia uchwały 

w sprawie określenia kierunków polityki społeczno-gospodarczej miasta Bielsk Podlaski na rok 2021 

(wniosek wraz z projektem uchwały stanowi załącznik nr 15 do protokołu). Projekt uchwały został 

dostarczony wszystkim radnym, był też poddany pracom Komisji Rady Miasta. Wyniki prac Komisji są 

następujące - wszystkie Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały (zestawienie opinii Komisji 

stanowi załącznik nr 4E do protokołu).  

Otworzył dyskusję.  

 

                Wobec braku chętnych do zabrania głosu Przewodniczący Rady Miasta Andrzej Roszczenko 

zamknął dyskusję i poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

 

Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie określenia kierunków polityki społeczno-gospodarczej miasta na 2021 rok.  

Wyniki głosowania 
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Paweł Bierżyn, Włodzimierz Borowik, Aleksander Bożko, Stanisław Charyton, Emil Falkowski, Krzysztof 

Grodzki, Krzysztof Grygoruk, Tomasz Hryniewicki, Danuta Karniewicz, Iwona Kołos, Eugenia Kruk, 

Romuald Margański, Mikołaj Osipiuk, Piotr Ostaszewski, Andrzej Roszczenko, Eugeniusz Simoniuk, 

Tomasz Sulima, Piotr Wawulski, Irena Zawacka-Prystupa, Artur Maciej Żukowski 

NIEOBECNI (1) 

Maria Grabowska. 
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                 Po przeprowadzonym głosowaniu, Przewodniczący Rady Miasta Andrzej Roszczenko 

poinformował o wynikach głosowania i stwierdził, że uchwała została podjęta. 

             

Rada Miasta w obecności 20 radnych, stosunkiem głosów: 

za - 20, przeciw - 0, wstrzymujących się - 0, podjęła 

Uchwałę Nr XXVII/211/20 

w sprawie określenia kierunków polityki społeczno-gospodarczej miasta  

na 2021 rok 

 (uchwała stanowi załącznik nr 16 do protokołu). 

          

9. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany części Studium uwarunkowań  

     i kierunków zagospodarowania przestrzennego miasta Bielsk Podlaski. 

  

Przewodniczący Rady Miasta Andrzej Roszczenko poinformował, że punkt 9 dotyczy podjęcia uchwały 

w sprawie przystąpienia do sporządzania zmiany części studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego miasta Bielsk Podlaski (wniosek wraz z projektem uchwały stanowi 

załącznik nr 17 do protokołu). Proponowany projekt uchwały został dostarczony wszystkim radnym, był też 

poddany obradom Komisji. Wszystkie Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały (zestawienie 

opinii Komisji stanowi załącznik nr 4F do protokołu).  

Otworzył dyskusję.  

 

                Wobec braku chętnych do zabrania głosu Przewodniczący Rady Miasta Andrzej Roszczenko 

zamknął dyskusję i poddał pod głosowanie projekt uchwały.  

 

Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany części Studium uwarunkowań  

i kierunków zagospodarowania przestrzennego miasta Bielsk Podlaski.   

Wyniki głosowania 
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Paweł Bierżyn, Włodzimierz Borowik, Aleksander Bożko, Stanisław Charyton, Emil Falkowski, Krzysztof 

Grodzki, Krzysztof Grygoruk, Tomasz Hryniewicki, Danuta Karniewicz, Iwona Kołos, Eugenia Kruk, 

Romuald Margański, Mikołaj Osipiuk, Piotr Ostaszewski, Andrzej Roszczenko, Eugeniusz Simoniuk, 

Tomasz Sulima, Piotr Wawulski, Irena Zawacka-Prystupa, Artur Maciej Żukowski 

NIEOBECNI (1) 

Maria Grabowska. 

    

                 Po przeprowadzonym głosowaniu, Przewodniczący Rady Miasta Andrzej Roszczenko 

poinformował o wynikach głosowania i stwierdził, że uchwała została podjęta. 

                

Rada Miasta w obecności 20 radnych, stosunkiem głosów: 

za - 20, przeciw - 0, wstrzymujących się - 0, podjęła 

Uchwałę Nr XXVII/212/20 

w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany części Studium uwarunkowań  

i kierunków zagospodarowania przestrzennego miasta Bielsk Podlaski 

 (uchwała stanowi załącznik nr 18 do protokołu). 

 

10. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

       przestrzennego miasta Bielsk Podlaski. 

 

Przewodniczący Rady Miasta Andrzej Roszczenko poinformował, że punkt 10 dotyczy podjęcia uchwały 

w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego miasta 

Bielsk Podlaski (wniosek wraz z projektem uchwały stanowi załącznik nr 19 do protokołu).  

Projekt uchwały został dostarczony wszystkim radnym. Wszystkie Komisje pozytywnie zaopiniowały 

projekt uchwały (zestawienie opinii Komisji stanowi załącznik nr 4G do protokołu).  

Otworzył dyskusję. 
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W dyskusji wzięli udział: 

 

Radny Paweł Bierżyn stwierdził, że rozumie, iż zagospodarowanie przestrzenne to pierwszy krok do 

budowy zalewu w naszym mieście.  

Uważa, że podejmowanie takich działań związanych z budową zalewu to bardzo dobry pomysł. Wiadomo, 

że jeszcze dużo pracy, żeby powstał taki zalew.  

Poinformował, że ma dwa pytania - co należy zrobić, żeby doszło do budowy takich zbiorników i czy Urząd 

Miasta opracuje program adaptacji do zmian klimatycznych, a jeżeli tak to, kiedy to zrobi? Wiadomo, że do 

wszystkich konkursów i programów potrzebne są pieniądze z zewnątrz i żeby przystąpić, to trzeba taki 

program adaptacji sporządzić i mieć. 

 

Burmistrz Miasta Jarosław Borowski stwierdził, że tak, jak powiedział Pan Radny Bierżyn jest to 

pierwszy krok do tego, żeby w Bielsku mógł powstać zbiornik wodny wykorzystywany do celów 

retencyjnych, ale być może również w dłuższej perspektywie do celów rekreacyjnych. Wszyscy słyszą  

o tym, że sytuacja hydrologiczna w kraju się pogarsza. Zimy są takie, jakie są, opady, jeśli są to nawalne i ta 

woda nie jest zatrzymywana w systemie. Programy rządowe, czy unijne na nową perspektywę 2021-2027 

wyraźnie pokazują, że powinny znaleźć się pieniądze w latach następnych na inwestycje związane  

z ekologią, z ochroną przyrody, z bezpieczeństwem hydrologicznym kraju. W związku z tym Miasto też chce 

do tego w pewien sposób się przygotować. Nie można startować w konkursach nie mając dokumentacji 

projektowej, a nie można zrobić dokumentacji projektowej, jeśli ona jest w sprzeczności z miejscowym 

planem zagospodarowania terenu.  

Poinformował, że najprawdopodobniej w miesiącu październiku, po rozpoczęciu roku akademickiego na 

Politechnice Białostockiej zostanie podpisany list intencyjny, porozumienie o współpracy z naukowcami  

z Politechniki Białostockiej, którzy będą pomagali przy tym projekcie w kwestiach dotyczących hydrologii. 

W sprawach hydrologicznych warto korzystać z wiedzy i doświadczenia osób, które już tę wiedzę posiadły. 

Nowa Pani Rektor Politechniki Białostockiej jest zainteresowana i po inauguracji roku akademickiego 

będzie okazja do spotkania i podpisania takiego listu o współpracy.  

Zwrócił uwagę, że Pan radny również wspomniał o dokumencie, tj. programie adaptacji do zmian klimatu  

i słusznie zauważył, że pozyskanie pieniędzy z różnych programów pomocowych wymaga posiadania 

takiego dokumentu. Miasto Bielsk Podlaski taki dokument będzie musiało opracować i przygotować.  

Będzie to robione wtedy, gdy zostaną określone konkretnie możliwości pozyskiwania środków  

w perspektywie unijnej 2021-2027, żeby pod te środki stworzyć dokument. Trzeba stworzyć taki dokument, 

który będzie można wykorzystać na pozyskanie pieniędzy na wodę, czy na ochronę powietrza, czy na 

przykład wymianę oświetlenia. Tych aspektów będzie na pewno dużo. Póki co, budżet Unii Europejskiej na 

nową perspektywę unijną to są zręby. Cały czas brakuje szczegółów. Polska jeszcze nie rozpoczęła 

negocjacji. Po rozpoczęciu przez kraj negocjacji z Unią dopiero później urzędy marszałkowskie, 

poszczególne regiony będą negocjowały dla swojego obszaru. Najpierw muszą być zakończone negocjacje 

na szczeblu krajowym, a dopiero później schodzi to na negocjacje na szczeblu regionalnym. Według 

publikowanych informacji, perspektywa unijna 2021-2027 w odniesieniu do samorządów ma być 

perspektywą mniej obfitą w pieniądze dotacyjne, a raczej w pieniądze pożyczkowe. Oczywiście będą 

dotacje, więc lepiej wziąć pieniądze, których nie trzeba zwracać i tak trzeba przygotować wszystkie 

programy, żeby te pieniądze pozyskać. Jeżeli nie będzie możliwości pozyskania dotacji, to wtedy trzeba 

pochylać się nad kwestiami dotyczącymi ewentualnych pożyczek. Wszyscy eksperci od środków unijnych 

mówią, że pożyczek nie należy się bać. Mówią oni to ze swojego punktu widzenia, bo każdą pożyczkę trzeba 

spłacić z procentami. W Polsce inflacja rośnie, ale w całym eurolandzie jest na dosyć niskim poziomie.  

Stwierdził, że nie ulega wątpliwości, że budowa w Bielsku zalewów będzie musiała być finansowana ze 

środków zewnętrznych. Nie ma takiej możliwości, żeby miasto Bielsk Podlaski udźwignęło na swoich 

barkach budowę tego typu obiektów. Dzisiaj w ministerstwach są projekty z możliwością dofinansowania, 

natomiast w głównej mierze są one skierowane do terenów wiejskich. Gmina Orla jest mocno zaawansowana 

w pozyskaniu pieniędzy na zbiornik na swoim terenie.  

Uważa, że strategia zrównoważonego rozwoju, która jest przyjęta przez Rząd i są znane jej założenia do 

2030 roku również pozwoli takim miejscowościom jak Bielsk Podlaski ubiegać się o te środki. Nasze miasto 

cały czas jest wpisane, jako miasta tracące funkcje społeczno-gospodarcze. Jest 7 takich miast  

w województwie podlaskim i dla tych miast mają być przygotowane specjalne środki pomocowe.  

Dodał, że jest przekonany, że również na inwestycje dotyczące adaptacji do zmian klimatu.  
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Radny Emil Falkowski poinformował, że ma dwa pytania do Pana Burmistrza. Pierwsze pytanie jest 

następujące - czy zbiornik retencyjny nie powinien znajdować się poza miastem, ponieważ funkcja tego 

zbiornika jest taka, żeby zmagazynować wodę i nie dochodziło do podtopień miasta. Druga rzecz - jeżeli 

powstaną te dwa zbiorniki przy ulicy w tym zaproponowanym miejscu to, czy tam po wywiezieniu torfu 

grunt będzie nadawał się pod ten zbiornik? Ten torf trzeba wybrać i nie wiadomo, jak dużo jest tego torfu. 

Zbiornik będzie płytki, przepływ wody na rzece Białej jest dosyć mały i woda przez to będzie mało 

napowietrzona, czyli będzie kisła. Jak to będzie wyglądało, bo Pan Burmistrz mówi, że w perspektywie 

czasu będzie mogła powstać nawet plaża i zbiornik rekreacyjny? Jeżeli to powstanie, to musi być duży 

przepływ wody, musi być oczyszczone to. 

 

Burmistrz Miasta Jarosław Borowski stwierdził, że pierwsze pytanie - czy zbiornik nie powinien 

znajdować się poza miastem, jest to pytanie czysto akademickie, bo można znaleźć kilkanaście argumentów 

za takim rozwiązaniem i kilkanaście argumentów za innym rozwiązaniem. Chciałby zwrócić uwagę, że 

można poruszać się tylko w granicach administracyjnych miasta. Kiedyś była propozycja ustna skierowana 

do Gminy Wiejskiej Bielsk Podlaski, żeby zrobić poza terenem miasta. Odpowiedź była, że Gmina nie jest 

zainteresowana zbiornikiem poza miastem, ponieważ nie będą korzystali z tego mieszkańcy gminy, a tylko 

mieszkańcy miasta.  

Poinformował, że wiadomo, jakie są pokłady torfu. W zeszłym roku zostały zrobione odwierty, zostały 

przeprowadzone badania. Miąższość torfu nie jest wcale taka, że tam może być 6-7 metrów. Ten torf zalega 

do głębokości najwięcej 2 metry z kawałkiem. Tych odwiertów było zrobionych 10 w różnych miejscach.  

W związku z tym wiadomo ile trzeba będzie wybrać. O tych sprawach będą decydowali hydrolodzy, bo nikt 

tutaj nie jest hydrologiem i dlatego też potrzebne jest zdanie eksperta. Natomiast stan czystości wody rzeki 

Białej jest taki, że ta woda jest teraz bardzo dobra w porównaniu do tego, co było kilka, czy kilkanaście lat 

temu. Potwierdzeniem na to może być pojawienie się znowu raków oraz na rzece Białej są robione żeremia 

bobrze w granicach administracyjnych miasta.  

Poinformował, że jeśli chodzi o fizyczną budowę zbiornika, to hydrolog będzie musiał to określić. Są dwie 

szkoły, albo jest to zbiornik, gdzie rzeka przepływa przez zbiornik, albo zbiornik jest obok rzeki. Tak jest na 

przykład w Brańsku, że rzeka płynie obok zbiornika. Wszystko zależy od tego, jaka jest zlewnia, jaka jest 

liczba metrów sześciennych wody, którą można zgromadzić. To musi wyjść z badań. Przystąpienie do 

miejscowego planu nie decyduje, czy ten zbiornik będzie obok rzeki, czy w rzece. W trakcie badań 

hydrologicznych hydrolodzy zaproponują rozwiązanie, które będzie najbardziej korzystne. Nie wiadomo,  

jak będzie wyglądała sytuacja z ilością opadów za lat 5, za lat 10, bo od tego też wiele zależy. Wody 

gruntowe się obniżają i każdy, kto w Bielsku Podlaskim się buduje, czy miał znajomych, którzy budowali się 

jakiś czas temu, to oni powiedzą, że woda gruntowa była na wyższym poziomie niż teraz. 

Zwrócił uwagę, że było też pytanie o to, czy grunt będzie się nadawał. Pod pokładami tego torfu jest grunt, 

który będzie się nadawał. Tak wynika z odwiertów wykonanych w zeszłym roku. Takie opracowanie 

otrzymał Urząd Miasta. Było to wykonane na zlecenie przez człowieka, który w latach siedemdziesiątych 

projektował i nadzorował przełożenie rzeki Lubki. Na pewno starsi pamiętają, że kiedyś Lubka płynęła tam, 

gdzie jest wypukły mostek za Łysą Górką. Natomiast pod koniec lat siedemdziesiątych, początek 

osiemdziesiątych została przeniesiona przed i tam powstały wtedy zbiorniki na cieku wodnym Lubka.  

Tak to teraz trzeba nazwać, bo kiedyś to była rzeka Lubka, a dzisiaj ciek wodny. Przełożenie rzeki Lubki, 

żeby ona nie wpływała do Białki po środku ulicy Zamkowej, lecz od brzegu, już wtedy było planowane, aby 

na tym obszarze w przyszłości robić zalew. W latach siedemdziesiątych funkcjonował w Bielsku zakład 

roszarni, który do Lubki wpuszczał dużo różnych rzeczy, dlatego też ta woda, żeby nie wpływała do rzeki 

Białej na wysokości zbiornika wodnego, lecz wpływała dalej. Dzisiaj tego zakładu nie ma. Drugi potencjalny 

zakład, który do Lubki mógłby wprowadzać ścieki też nie prowadzi działalności, więc taki problem zniknął.  

Poinformował, że są plany z lat czterdziestych ubiegłego wieku, które również na terenie Bielska 

Podlaskiego zbiorniki wodne lokalizowały w obrębie ulic Batorego, Białowieskiej. Za ulicą Białowieską  

w kierunku mostu żelaznego były wykopane stawy, których pozostałości są jeszcze dzisiaj.  

Wtedy hydrolodzy widzieli to miejsce też, jako najlepsze. Oczywiście nie można porównywać tej sytuacji, 

która była 70 lat temu z tym, co jest dzisiaj, bo wszystko się zmieniło, zmieniło się samo miasto, zmieniło się 

rolnictwo i warunki klimatyczne. To pokazuje, że również już wtedy naukowcy widzieli w tym miejscu 

potencjalnie dobre miejsce.  

Wyjaśnił, że procedura planistyczna w związku z tym, że jest proponowany obszar 78 hektarów potrwa,  

co najmniej półtora roku, a więc będzie to początek 2022 roku. Jeśli chodzi o perspektywę unijną, to można 

spodziewać się, że pierwsze konkursy pojawią się pod koniec 2022 roku, bądź na początku roku 2023.  
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W związku z tym wykonując plan miejscowy, później jest czas na opracowanie dokumentacji projektowej  

i ten czas zamierza się spożytkować na współpracę z Politechniką Białostocką. 

 

Przewodniczący Rady Miasta Andrzej Roszczenko poinformował, że o głos prosi Pani Burmistrz Bożena 

Teresa Zwolińska i będzie to połączenie online.  

 

Zastępca Burmistrza Miasta Bożena Teresa Zwolińska stwierdziła, że chce jeszcze uzupełnić wypowiedź 

Pana Burmistrza. 

Poinformowała, że z polecenia Pana Burmistrza razem z pracownikami Referatu Gospodarki Przestrzennej 

objeździli 5 miejsc, na terenie których znajdują się zbiorniki. Między innymi byli w Siemiatyczach,  

w Dubiczach Cerkiewnych, w Kleszczelach, w Repczycach, w Otapach i w mieście Brańsk. Najlepsze 

wrażenie odnieśli z Siemiatycz. Są tam dwa zbiorniki, które były zbudowane, jako zbiorniki retencyjne. 

Znajdują się one w centrum miasta i robi to wielkie wrażenie. Jeżeli mówi się o zbiorniku, to może on pełnić 

różne funkcje, natomiast w celu pozyskania pieniędzy musi to być zbiornik retencyjny, bo taki jest trend.  

Tam, gdzie są ludzie powinna być też woda. W Siemiatyczach jest to piękne miejsce.   

Poinformowała, że w Otapach jest zbiornik typowo retencyjny. Znajduje się on na terenie gminy wiejskiej 

Brańsk. Zbiornik, który powstał w mieście Brańsk będzie na pewno zbiornikiem konkurencyjnym dla Otap. 

Co prawda, jest on na obrzeżach miasta, ale z usypanych wałów widać miasto. 

Zwróciła uwagę, że woda potrzebna jest dla ludzi z różnych powodów. Teraz ludzie są bardzo wygodni  

i chcą, żeby woda była jak najbliżej. Należy mieć również nadzieję, że jeżeli powstaną zbiorniki  

w mniejszej, lub większej perspektywie, to będą też one elementem rozwoju naszego miasta.  

Poinformowała, że próbowano pozyskać pieniądze z funduszy norweskich, ale nie udało się.  

Należy podejmować wszelkie działania i przygotowywać się do tego, żeby takie zbiorniki powstały.  

Zwróciła uwagę, że Pan Falkowski wspomniał o torfie. W Brańsku wokół lustra wody usypane są z tortu 

wały, więc również w taki sposób można zagospodarować ten torf w Bielsku.  

Dodała, że Pan Burmistrz wspomniał o współpracy, która będzie nawiązana z Politechniką Białostocką. 

Odbyło się spotkanie i razem z Panem profesorem Uścinowiczem przedstawiciele Urzędu objeździli miejsca 

typowane na zbiorniki w Bielsku. Pan Profesor był pod wielkim wrażeniem, gratulował pomysłu, stwierdził, 

że są to bardzo fajne miejsce. Objeździli tereny między ulicą Batorego a ulicą Białowieską, także teren przy 

ulicy Hołowieskiej. Można puszczać wodze fantazji, miasto można zupełnie inaczej zaprojektować. 

Najważniejsze oczywiście są środki, ale tak jak tutaj Pan Burmistrz zauważył, przedsięwzięcie należy 

etapować, czyli na pewno studium, na pewno plan miejscowego zagospodarowania. Natomiast później 

dalsze czynności, czyli wypłata ewentualnie odszkodowań, bo też jest przygotowywany projekt ustawy coś 

w rodzaju ZRID-u. Miasto Bielsk Podlaski musi być przygotowane na każdą ewentualność.  

Uważa, że proponowana lokalizacja jest bardzo dobra. Przykładem są Siemiatycze i to przekonuje 

całkowicie, że zbiorniki powinny być blisko ludzi, w centrum. 

 

                  Wobec braku kolejnych chętnych do zabrania głosu, Przewodniczący Rady Miasta Andrzej 

Roszczenko zamknął dyskusję i poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie przystąpienia do 

sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego miasta Bielsk Podlaski. 

 

Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego miasta Bielsk Podlaski. 

Wyniki głosowania 
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Paweł Bierżyn, Włodzimierz Borowik, Aleksander Bożko, Stanisław Charyton, Emil Falkowski, Krzysztof 

Grodzki, Krzysztof Grygoruk, Tomasz Hryniewicki, Danuta Karniewicz, Iwona Kołos, Eugenia Kruk, 

Romuald Margański, Mikołaj Osipiuk, Piotr Ostaszewski, Andrzej Roszczenko, Eugeniusz Simoniuk, 

Tomasz Sulima, Piotr Wawulski, Irena Zawacka-Prystupa, Artur Maciej Żukowski 

NIEOBECNI (1) 

Maria Grabowska. 

 

                 Po przeprowadzonym głosowaniu, Przewodniczący Rady Miasta Andrzej Roszczenko 

poinformował o wynikach głosowania i stwierdził, że uchwała została podjęta. 
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Rada Miasta w obecności 20 radnych, stosunkiem głosów: 

za - 20, przeciw - 0, wstrzymujących się - 0, podjęła 

Uchwałę Nr XXVII/213/20 

w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu  

zagospodarowania przestrzennego miasta Bielsk Podlaski 

 (uchwała stanowi załącznik nr 20 do protokołu). 

 

11. Podjęcie uchwały w sprawie pomniejszenia opłaty rocznej z tytułu użytkowania wieczystego. 

 

Przewodniczący Rady Miasta Andrzej Roszczenko poinformował, że punkt 11 dotyczy podjęcia uchwały 

w sprawie pomniejszenia opłaty rocznej z tytułu użytkowania wieczystego (wniosek wraz z projektem 

uchwały stanowi załącznik nr 21 do protokołu). Projekt uchwały został dostarczony wszystkim radnym, był 

też poddany obradom Komisji i wszystkie Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały (zestawienie 

opinii Komisji stanowi załącznik nr 4H do protokołu).  

Otworzył dyskusję. 

 

                 Wobec braku chętnych do zabrania głosu Przewodniczący Rady Miasta Andrzej Roszczenko 

zamknął dyskusję i poddał pod głosowanie projekt uchwały.  

 

Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie pomniejszenia opłaty rocznej z tytułu użytkowania wieczystego.  

Wyniki głosowania 
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Paweł Bierżyn, Włodzimierz Borowik, Aleksander Bożko, Stanisław Charyton, Emil Falkowski, Krzysztof 

Grodzki, Krzysztof Grygoruk, Tomasz Hryniewicki, Danuta Karniewicz, Iwona Kołos, Eugenia Kruk, 

Romuald Margański, Mikołaj Osipiuk, Piotr Ostaszewski, Andrzej Roszczenko, Eugeniusz Simoniuk, 

Tomasz Sulima, Piotr Wawulski, Irena Zawacka-Prystupa, Artur Maciej Żukowski 

NIEOBECNI (1) 

Maria Grabowska. 

                 Po przeprowadzonym głosowaniu, Przewodniczący Rady Miasta Andrzej Roszczenko 

poinformował o wynikach głosowania i stwierdził, że uchwała została podjęta. 

                

Rada Miasta w obecności 20 radnych, stosunkiem głosów: 

za - 20, przeciw - 0, wstrzymujących się - 0, podjęła 

Uchwałę Nr XXVII/214/20 

w sprawie pomniejszenia opłaty rocznej  

z tytułu użytkowania wieczystego 

 (uchwała stanowi załącznik nr 22 do protokołu). 

 

12. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy najmu części 

        nieruchomości Szkoły Podstawowej nr 3 z Dodatkową Nauką Języka Białoruskiego im. Jarosława      

        Kostycewicza w Bielsku Podlaskim. 

  

Przewodniczący Rady Miasta Andrzej Roszczenko poinformował, że punkt 12 dotyczy podjęcia uchwały 

w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy najmu części nieruchomości Szkoły Podstawowej 

numer 3 z Dodatkową Nauką Języka Białoruskiego imieniem Jarosława Kostycewicza w Bielsku Podlaskim 

(wniosek wraz z projektem uchwały stanowi załącznik nr 23 do protokołu). Projekt uchwały został 

dostarczony wszystkim radnym, był też poddany obradom Komisji i wszystkie Komisje pozytywnie 

zaopiniowały projekt uchwały (zestawienie opinii Komisji stanowi załącznik nr 4I do protokołu).  

Otworzył dyskusję. 

 

                   Wobec braku chętnych do zabrania głosu Przewodniczący Rady Miasta Andrzej Roszczenko 

zamknął dyskusję i poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
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Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy najmu części nieruchomości 

Szkoły Podstawowej nr 3 z Dodatkową Nauką Języka Białoruskiego im. Jarosława Kostycewicza w Bielsku 

Podlaskim.   

Wyniki głosowania 
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Paweł Bierżyn, Włodzimierz Borowik, Aleksander Bożko, Stanisław Charyton, Emil Falkowski, Krzysztof 

Grodzki, Krzysztof Grygoruk, Tomasz Hryniewicki, Danuta Karniewicz, Iwona Kołos, Eugenia Kruk, 

Romuald Margański, Mikołaj Osipiuk, Piotr Ostaszewski, Andrzej Roszczenko, Eugeniusz Simoniuk, 

Tomasz Sulima, Piotr Wawulski, Irena Zawacka-Prystupa, Artur Maciej Żukowski 

NIEOBECNI (1) 

Maria Grabowska. 

                Po przeprowadzonym głosowaniu, Przewodniczący Rady Miasta Andrzej Roszczenko 

poinformował o wynikach głosowania i stwierdził, że uchwała została podjęta. 

Rada Miasta w obecności 20 radnych, stosunkiem głosów: 

za - 20, przeciw - 0, wstrzymujących się - 0, podjęła 

Uchwałę Nr XXVII/215/20 

w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy najmu części nieruchomości  

Szkoły Podstawowej nr 3 z Dodatkową Nauką Języka Białoruskiego  

im. Jarosława Kostycewicza w Bielsku Podlaskim. 

 (uchwała stanowi załącznik nr 24 do protokołu). 

 

13. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Regulaminu Utrzymania Czystości i Porządku na Terenie 

      Miasta Bielsk Podlaski. 

 

Przewodniczący Rady Miasta Andrzej Roszczenko poinformował, że punkt 13 dotyczy podjęcia uchwały 

w sprawie zmiany Regulaminu Utrzymania Czystości i Porządku na Terenie Miasta Bielsk Podlaski 

(wniosek wraz z projektem uchwały stanowi załącznik nr 25 do protokołu). Projekt uchwały był 

dostarczony wszystkim radnym, był też poddany obradom Komisji i wszystkie Komisje pozytywnie 

zaopiniowały projekt uchwały (zestawienie opinii Komisji stanowi załącznik nr 4J do protokołu).  

Otworzył dyskusję. 

                

W dyskusji wzięli udział: 
 

Radny Krzysztof Grodzki poinformował, że ma wniosek w tym punkcie. Jest prośba mieszkańców bloków 

przy ulicy Północnej i ulicy Mickiewicza koło „Arhelan”-u, żeby dostawić trochę więcej pojemników 

szczególnie na plastiki, albo zwiększyć częstotliwość odbioru. Ostatnie dni i wiatry pokazały, że te wszystkie 

plastiki walały się po całym osiedlu i było ich dużo. To już niejednostkowa sytuacja, lecz to powtarza się 

systematycznie. Jest prośba, żeby coś w tym temacie zrobić, bo tych śmieci jest dużo, a niewiele jest miejsca 

do ich gromadzenia.  

 

Przewodniczący Rady Miasta Andrzej Roszczenko stwierdził, że rozumie, że to jest prośba.  

 

Radny Krzysztof Grodzki (wypowiedź poza mikrofonem) poinformował, że tak. 

 

Przewodniczący Rady Miasta Andrzej Roszczenko stwierdził, że jest to traktowane, jako prośba.  

 

Burmistrz Miasta Jarosław Borowski poinformował, że cały czas jest kontakt roboczy ze Spółdzielnią 

Mieszkaniową, która zawiaduje największą liczbą bloków i ma najwięcej altan śmietnikowych.  

Spółdzielnia Mieszkaniowa na poszczególnych osiedlach powiększa te altany i już w zdecydowanej 

większości zostały wprowadzone, jeśli nie we wszystkich chipy, że w inny sposób nie wejdzie się do takiej 

altany. Altany są powiększane i w związku z tym jest wstawiana większa liczba pojemników.  
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Zwrócił uwagę, że jeżeli Pan radny sugeruje zwiększenie częstotliwości odbioru, to spowoduje większą 

liczbę kursów, być może konieczność zakupu dodatkowej śmieciarki i konieczność zatrudnienia 

dodatkowych osób. Przełoży się to na opłatę, którą będą ponosili mieszkańcy. Natomiast wiadomo, że są 

rzeczy, na których trzeba oszczędzać, ale są rzeczy, na których oszczędzać nie można. Zostanie sprawdzone, 

jak wygląda sytuacja z tymi altanami, o których powiedział Pan radny, kiedy będą one powiększone.  

Tutaj musi być bezwzględnie współpraca z właścicielem terenu, czyli ze Spółdzielnią Mieszkaniową.  

W trakcie powyższej wypowiedzi o godzinie 10:31 z sali obrad wyszedł radny Piotr Wawulski i od tej pory  

w sesji uczestniczyło 19 radnych. 

 

Radny Krzysztof Grodzki (Ad Vocem) zwrócił uwagę, że zasugerował rozwiązania, które zostały 

przekazane przez mieszkańców. Mieszkańców nie obchodzi, w jaki sposób zostanie to zorganizowane. 

Mieszkańcy nie chcą chodzić między śmieciami. Trzeba pochylić się nad tym tematem i rozwiązać tak, żeby 

to „miało ręce i nogi”, bo latające śmieci nie są przyjemnym widokiem. 

 

W trakcie powyższej wypowiedzi o godzinie 10:33 z sali obrad wyszedł radny Tomasz Hryniewicki, natomiast 

na salę obrad powrócił radny Piotr Wawulski i od tej pory w sesji uczestniczyło 19 radnych.  

 

Radny Artur Maciej Żukowski poinformował, że chce zapytać, czy jest to może właściwy czas na to,  

aby tę uchwałę uzupełnić o punkt odnośnie odpadów medycznych, konkretnie leków przeterminowanych, 

żeby w niektórych aptekach mogli je pozostawiać seniorzy, którym ciężko poruszać się w kierunku PSZOK 

z różnych powodów. 

 

Radna Eugenia Kruk stwierdziła, że chce odnieść do wypowiedzi Pana Krzysztofa Grodzkiego. 

Poinformowała, że mieszka obok tego śmietnika i w związku z tym też jest w stałym kontakcie z Prezesem 

Spółdzielni Mieszkaniowej.  

Poinformowała, że była na walnym zebraniu, o czym mówiła na posiedzeniu Komisji i to jest jeden z wielu 

śmietników na tym osiedlu, a w zasadzie chyba wszystkie, które jeszcze nie przeszły rekonstrukcji.  

Ponadto będą przypisane konkretne bloki do konkretnych śmietników, ponieważ w tej chwili stojące na 

zewnątrz pojemniki są miejscem składowania śmieci przez dowolne osoby z miasta i przejezdnych.  

Będą zamontowane dwie kamery w każdym takim miejscu i będzie chipowanie, o którym powiedział  

Pan Burmistrz. 

Dodała, że na pewno jest to nieestetyczne. Jest to specyficzne miejsce, zwłaszcza między tymi blokami  

i ulicą Północną, także ze względu na drogę osiedlową, która jest bardzo często uczęszczana.  

Stwierdziła, że zna tę sprawę i tak jak powiedział Pan Burmistrz starają się, aby Pan Prezes zajął się bliżej 

tym problemem. 

 

W trakcie powyższej wypowiedzi o godzinie 10:34 z sali obrad wyszła radna Iwona Kołos i od tej pory  

w sesji uczestniczyło 18 radnych. 

 

Radny Krzysztof Grygoruk poinformował, że też ma zgłoszenie od mieszkańców dotyczące odbierania 

śmieci BIO. Nie wiadomo, czy to jest wywołane nieszczelnością pojazdu, czy wylewaniem się tego, co jest 

w koszach, ponieważ przy posesjach pozostają duże plamy, które później przy większych temperaturach 

brzydko pachną. Jest prośba do MPO - czy to jest wina samochodu, ewentualnie zwrócenie uwagi dla 

pracowników, żeby lepiej to wykonywali. 

 

W trakcie powyższej wypowiedzi o godzinie 10:36 z sali obrad wyszedł radny Włodzimierz Borowik i od tej 

pory w sesji uczestniczyło 17 radnych. 

 

Zastępca Burmistrza Miasta Bożena Teresa Zwolińska stwierdziła, że chce udzielić częściowej 

odpowiedzi dla Pana Grodzkiego. Mianowicie, zgodnie z § 6 ust. 2 pkt 4 projektu uchwały i to już wcześniej 

obowiązywało, pojemniki o pojemności 1100 litrów w ilości dostosowanej do wytwarzanych odpadów  

w zabudowie wielorodzinnej do selektywnej zbiórki odpadów, pojemniki o mniejszej pojemności 

dopuszczalne są wyłącznie w uzasadnionych przypadkach.  

Poinformowała, że zgodnie z SIWZ obowiązkiem jest dostarczenie do budynków wielorodzinnych - do 

spółdzielni dwa pojemniki. Natomiast, jeżeli spółdzielnia na własny koszt dołączy pojemniki w celu 

gromadzenia odpadów, to MPO odpady z nich odbierze.   
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Dodała, że Spółdzielnia modernizuje cały system gromadzenia odpadów. Między innymi za odpłatnością 

będzie organizować transport i będzie odbierać odpady, również chyba leki na swoim terenie i przewozić na 

PSZOK.  

Poinformowała, że jeżeli jest potrzeba większej liczby pojemników, to trzeba zgłosić się do zarządu 

spółdzielni i wspólnot.  

 

Radny Krzysztof Grodzki stwierdził, że potwierdza to, co powiedziała Pani Burmistrz, ponieważ przed 

sekundą otrzymał sms-a od Pana Prezesa Spółdzielni, który poinformował, że mają wniosek, aby w miarę 

potrzeb w tych miejscach, gdzie będzie to potrzebne została zwiększona liczba pojemników. Na razie są 

dwa.  

Poinformował, że jest tutaj prośba, żeby może w tym specyficznym miejscu, bo tak jak Pani radna Kruk 

wspomniała te pojemniki stoją na zewnątrz, poza tym śmietnik jest mały i jest niewiele miejsca, aby go 

bardziej rozbudować. Prośba jest taka, żeby na początek w tym jednym miejscu dostawić nie na koszt 

Spółdzielni, lecz jeśli są zbędne dwa pojemniki do gromadzenia tych odpadów, aby nie zwiększać 

częstotliwości i ponoszenia kosztów wywozu. Załatwić ten temat w taki sposób przynajmniej na dzień 

dzisiejszy. 

 

W trakcie powyższej wypowiedzi o godzinie 10:39 na salę obrad powrócił radny Włodzimierz Borowik i od 

tej pory w sesji uczestniczyło 18 radnych. 

 

Przewodniczący Rady Miasta Andrzej Roszczenko stwierdził, że została wyczerpana lista zgłoszeń do 

dyskusji i w związku z tym zamyka dyskusję. Poprosił radnych o potwierdzenie obecności za pomocą 

zakładnik kworum. 

 

               Następnie Przewodniczący Rady Miasta Andrzej Roszczenko stwierdził, że w chwili obecnej na 

sali jest 18 radnych, trzech radnych jest nieobecnych. Poinformował, że Pan Radny Artur Żukowski przed 

chwilą złożył wniosek na piśmie i proponuje wprowadzić punkt o treści – „Przeterminowane leki także  

w wyznaczonych aptekach”. Jest to wniosek do projektu uchwały.  

Poinformował, że są jeszcze zgłoszenia do zabrania głosu.  

 

Radny Eugeniusz Simoniuk zwrócił uwagę, że trzeba byłoby sprawdzić, czy to jest zgodne z prawem, czy 

mamy prawo nakazać aptece robić to dodatkowo.  

Uważa, że ten wniosek nie jest zgodny z prawem. 

 

W trakcie powyższej wypowiedzi o godzinie 10:43 na salę obrad powrócił radny Tomasz Hryniewicki i od tej 

pory w sesji uczestniczyło 19 radnych. 

 

Radny Artur Maciej Żukowski (Ad Vocem) zwrócił uwagę, że ten temat już był poruszany.  

Dodał, że przeszedł się po aptekach i siedem z bielskich aptek wyraziło chęć przyjmowania leków 

przeterminowanych pod warunkiem, że będą one odbierane przez nasz zakład komunalny utylizacyjny 

oczyszczania miasta. 

 

W trakcie powyższej wypowiedzi o godzinie 10:44 na salę obrad powróciła radna Iwona Kołos i od tej pory 

w sesji uczestniczyło 20 radnych.  

 

Burmistrz Miasta Jarosław Borowski zwrócił uwagę, że Pan Radny Żukowski złożył wniosek, żeby  

w niektórych punktach aptecznych można było oddawać leki i motywuje to tym, że osoby starsze 

niekoniecznie muszą zawieźć to na PSZOK. Na pewno nie wolno wprowadzać ograniczeń. Nie może być 

tak, że jest to tylko dla emerytów, bo aptekarz nie będzie sprowadzał dowodu osobistego, nie będzie prosił  

o pokazanie legitymacji zusowskiej, ponieważ nie ma do tego uprawnień.  

Stwierdził, że podziela zdanie Pana radnego Simoniuka, że trzeba byłoby to sprawdzić, jeśli chodzi  

o przedstawioną propozycję.  

Dodał, że zdaje sobie sprawę z uciążliwości zagospodarowania leków przez osoby starsze, bo te leki mają 

swój termin przydatności. Czasami ludzie biorą na miesiąc, na dwa miesiące do przodu, żeby nie chodzić 

częściej do lekarza i leki mogą się przeterminować. Czasami też kupuje się leki na sezon grypowy, a po 

Nowym Roku te leki trzeba wyrzucić.  
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Poinformował, że dzisiaj nie chciałby zajmować stanowiska w tej sprawie, ponieważ obawia się, że przez 

wprowadzenie jednego zapisu może być zakwestionowany cały Regulamin. Prosiłby jednak o pozwolenie na 

zbadanie od strony formalno-prawnej, czy można to wprowadzić.  

Dodał, że tutaj Pani Burmistrz mówiła, że Spółdzielnia Mieszkaniowa planuje wprowadzenie takiej usługi, 

ale odpłatnej. To nie jest tak, że Spółdzielnia za darmo będzie wozić na PSZOK, lecz będzie to robić 

odpłatnie.  

Zwrócił uwagę, że jeżeli wprowadzi się taki proponowany zapis, to firma odbierająca śmieci będzie musiała 

przejechać się po placówkach aptecznych i to będzie dodatkowy kurs. Tych śmieci niebezpiecznych, leków 

nie można wrzucić do pojemnika ze zmieszanymi i nie można wrzucić do pojemnika ze szkłem.  

W książeczkach dotyczących zagospodarowywania odpadów, czy w wyszukiwarce przy lekach jest kilka 

pozycji, ponieważ niektóre rzeczy można wyrzucić do plastików, niektóre do szkła, a niektóre tylko do 

zmieszanych. Natomiast same leki są odpadem niebezpiecznym. 

Zwrócił uwagę, że Pan radny może wycofać wniosek.  

Uważa, że te argumenty, które tutaj zostały wypowiedziane docierają do radnych i prosiłby o przyjęcie tego 

do wiadomości. 

 

W trakcie powyższej wypowiedzi o godzinie 10:46 z sali obrad wyszedł radny Stanisław Charyton i od tej 

pory w sesji uczestniczyło 19 radnych.  

 

Przewodniczący Rady Miasta Andrzej Roszczenko poinformował, że jest zgłoszenie ad vocem Pana 

Żukowskiego. 

 

Radny Artur Maciej Żukowski (wypowiedź poza mikrofonem) zwrócił uwagę, że w takim razie może 

przerobić ten wniosek na intencyjny z zapytaniem o możliwość.  

 

Przewodniczący Rady Miasta Andrzej Roszczenko poinformował, że teraz udzieli głosu Pani mecenas. 

 

Radca prawny Zuzanna Ponarad poinformowała, że chce tylko zwrócić uwagę, że jest dopuszczalna 

prawnie możliwość, aby leki były zostawiane przez mieszkańców w punktach ustalonych w aptekach, ale ma 

to miejsce wyłącznie na podstawie umowy zawartej pomiędzy gminą, a konkretną apteką. W umowie 

ustalone są zasady funkcjonowania takiego punktu, być może wynagrodzenie oraz sposób rozliczenia, 

związane z utylizacją tych leków i inne warunki. Stąd też zalecałaby ostrożność w przyjmowaniu tego 

rodzaju poprawek bez sporządzenia stosownej analizy finansowej i faktycznej, czy rzeczywiście byłaby taka 

możliwość, sprawdzenia chętnych aptek oraz ustalenia, jak finansowo dla gminy to będzie wyglądało. 

Docelowym sposobem odbioru tych leków jest odbiór w PSZOK. 

 

O godzinie 10:49
 
na salę obrad powrócił radny Stanisław Charyton i od tej pory w sesji uczestniczyło  

20 radnych. 

 

Zastępca Burmistrza Miasta Bożena Teresa Zwolińska poinformowała, że umowa zawarta pomiędzy 

Miastem, a MPO dotyczy odbioru odpadów z nieruchomości zamieszkałych, natomiast tutaj proponowany 

jest odbiór z aptek, więc to już się kłóci z obowiązującymi dokumentami.  

Dodała, że nie wie tego do końca, ale wydaje się jej, że leki, które są zawożone na PSZOK są odbierane 

przez firmę specjalistyczną. W takim układzie trzeba byłoby przeprowadzić odrębny przetarg na odbiór  

z inną firmą. To podraża koszty systemu, ale powstaje również wątpliwość, czy rzeczywiście tak można. 

Przepisy do końca są niejasne. Na PSZOK mieszkańcy mogą wozić odpady medyczne, które są odpadami 

niebezpiecznymi, ale MPO chyba raczej nie może ich zagospodarować na przykład wożąc do PUK.  

Według niej powinna przyjeżdżać firma, która zajmuje się utylizacją odpadów niebezpiecznych.  

Nie wiadomo, jak to jest tam zorganizowane, ale jest szereg wątpliwości.  

Zwróciła uwagę, że apteka to nie jest nieruchomość zamieszkała. Nie wiadomo, czy jest to zgodne z ustawą. 

Stwierdziła, że w związku z tym apelowałaby o zachowanie ostrożności, bo jeżeli są wprowadzane poprawki 

do Regulaminu to można całkowicie zniweczyć te zapisy, które są proponowane. Natomiast trzeba 

zastanowić się nad tym i przeanalizować. Poza tym też trzeba patrzeć na koszty systemu, bo mówi się  

o 6 500 000 złotych. W takiej kwocie zamyka się system gospodarowania odpadami w Bielsku Podlaskim, 

przynajmniej proponowanej na rok następny. 
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Radna Danuta Karniewicz zwróciła uwagę, że tutaj martwimy się o to, że seniorzy biorą leki na cały rok. 

Natomiast seniorzy przy eReceptach nie biorą na cały rok z prostej przyczyny, że leki są drogie i seniorzy 

przeważnie wykupują leki, co miesiąc albo, co dwa miesiące.  

Uważa, że nie będzie to aż tak wielką skalą, żeby wprowadzać taki zapis do Regulaminu.  

Dodała, że takie jest jej zdanie, jako seniorki. 

 

Przewodniczący Rady Miasta Andrzej Roszczenko ogłosił 10-minutową przerwę. 

 

Przerwa w obradach trwała od godziny 10:53 do godziny 11:05. Po przerwie w sesji uczestniczyło  

19 radnych. 

 

                  Po przerwie w obradach, Przewodniczący Rady Miasta Andrzej Roszczenko wznowił obrady 

XXVII sesji Rady Miasta Bielsk Podlaski. Poprosił radnych o potwierdzenie obecności za pomocą zakładki 

kworum. 

 

    Następnie Przewodniczący Rady Miasta Andrzej Roszczenko poinformował, że jest  

19 radnych, a więc jest kworum i można obradować oraz podejmować prawomocne decyzje.  

Dodał, że Pan Artur jeszcze zgłosił się do zabrania głosu i Pani mecenas też chciałaby zabrać głos. 

 

Radny Artur Maciej Żukowski stwierdził, że wobec tych argumentów, które usłyszał podczas przerwy, 

wycofuje ten wniosek do czasu innych przemyśleń. Jednocześnie chce tutaj wyartykułować słowa radnych 

„Wspólnie dla Bielska”, że przez najbliższy okres, raz w miesiącu będą odbierać z jednej z aptek te odpady 

medyczne we własnym zakresie na próbę i zobaczą, jak to wygląda. 

 

Przewodniczący Rady Miasta Andrzej Roszczenko poinformował, że jeszcze poprosi Panią mecenas  

o zabranie głosu, żeby mieć jasność w tej sprawie. 

 

Radca prawny Zuzanna Ponarad poinformowała, że chciałaby jeszcze zwrócić uwagę na to, iż 

przedmiotem dyskusji jest uchwała w sprawie zmiany Regulaminu Utrzymania Czystości i Porządku na 

Terenie Miasta Bielsk Podlaski. Jest to uchwała o charakterze prawa miejscowego i przyjęcie treści tej 

uchwały wymaga przed jej przyjęciem zasięgnięcia opinii Państwowego Powiatowego Inspektora 

Sanitarnego w Bielsku Podlaskim. Ten projekt, który został przedstawiony radnym posiadał pozytywną 

opinię inspektora sanitarnego. Natomiast, gdyby tego rodzaju poprawka, jak dziś zgłoszona została przyjęta 

to nie byłoby możliwości głosowania nad treścią całości uchwały z uwagi na to, iż konieczne byłoby 

zasięgnięcie ponownie opinii inspektora. 

 

Burmistrz Miasta Jarosław Borowski zwrócił uwagę, że od 1 stycznia 2020 roku w Bielsku Podlaskim 

funkcjonuje darmowa komunikacja miejska i każdy mieszkaniec może przyjechać na ulicę Studziwodzką do 

PSZOK. Nie jest tak, że generuje to jakieś koszty. Zrozumiałe jest, że trochę czasu trzeba poświęcić, ale za 

śmieci wszyscy muszą odpowiadać. 

Radny Emil Falkowski (Ad Vocem) stwierdził, że chce przypomnieć, że ta komunikacja miejska jest 

darmowa, funkcjonuje na terenie miasta, ale ciągle 11 Listopada jest czarną plamą na tej mapie. 

 

Burmistrz Miasta Jarosław Borowski zwrócił się o poruszenie tego w „Sprawach różnych”. 

 

Przewodniczący Rady Miasta Andrzej Roszczenko poinformował, że obecnie jest realizowany punkt 13 

dotyczący Regulaminu Utrzymania Czystości. Dodał, że jeszcze Pani Radna Karniewicz chce zabrać głos. 

 

Radna Danuta Karniewicz (wypowiedź poza mikrofonem) stwierdziła, że to samo miała powiedzieć. 

 

Przewodniczący Rady Miasta Andrzej Roszczenko stwierdził, że nie ma już zgłoszeń do dyskusji.  

Poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie Regulaminu Utrzymania Czystości. 

 

Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Regulaminu Utrzymania Czystości i Porządku na Terenie Miasta Bielsk 

Podlaski. 
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Wyniki głosowania 
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (19) 

Paweł Bierżyn, Włodzimierz Borowik, Aleksander Bożko, Stanisław Charyton, Emil Falkowski, Krzysztof 

Grodzki, Krzysztof Grygoruk, Tomasz Hryniewicki, Danuta Karniewicz, Iwona Kołos, Eugenia Kruk, 

Romuald Margański, Mikołaj Osipiuk, Andrzej Roszczenko, Eugeniusz Simoniuk, Tomasz Sulima, Piotr 

Wawulski, Irena Zawacka-Prystupa, Artur Maciej Żukowski 

NIEOBECNI (2) 

Maria Grabowska, Piotr Ostaszewski. 

 

                 Po przeprowadzonym głosowaniu, Przewodniczący Rady Miasta Andrzej Roszczenko 

poinformował o wynikach głosowania i stwierdził, że uchwała została podjęta. 

                

Rada Miasta w obecności 19 radnych, stosunkiem głosów: 

za - 19, przeciw - 0, wstrzymujących się - 0, podjęła 

Uchwałę Nr XXVII/216/20 

w sprawie zmiany Regulaminu Utrzymania Czystości i Porządku  

na Terenie Miasta Bielsk Podlaski 

 (uchwała stanowi załącznik nr 26 do protokołu). 

 

14. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia 

       usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości  

       i zagospodarowania tych odpadów. 

 

Przewodniczący Rady Miasta Andrzej Roszczenko poinformował, że punkt 14 dotyczy podjęcia uchwały 

zmieniającej uchwałę w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania 

odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów (wniosek wraz  

z projektem uchwały stanowi załącznik nr 27 do protokołu). Projekt uchwały był dostarczony wszystkim 

radnym. Komisje obradowały nad projektem uchwały i wszystkie Komisje ten projekt pozytywnie 

zaopiniowały (zestawienie opinii Komisji stanowi załącznik nr 4K do protokołu).  

Otworzył dyskusję. 

 

                  Wobec braku chętnych do zabrania głosu Przewodniczący Rady Miasta Andrzej Roszczenko 

zamknął dyskusję i poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

  

Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w 

zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów.  

Wyniki głosowania 
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (19) 

Paweł Bierżyn, Włodzimierz Borowik, Aleksander Bożko, Stanisław Charyton, Emil Falkowski, Krzysztof 

Grodzki, Krzysztof Grygoruk, Tomasz Hryniewicki, Danuta Karniewicz, Iwona Kołos, Eugenia Kruk, 

Romuald Margański, Mikołaj Osipiuk, Andrzej Roszczenko, Eugeniusz Simoniuk, Tomasz Sulima, Piotr 

Wawulski, Irena Zawacka-Prystupa, Artur Maciej Żukowski 

NIEOBECNI (2) 

Maria Grabowska, Piotr Ostaszewski. 

 

                 Po przeprowadzonym głosowaniu, Przewodniczący Rady Miasta Andrzej Roszczenko 

poinformował o wynikach głosowania i stwierdził, że uchwała została podjęta. 

                

Rada Miasta w obecności 19 radnych, stosunkiem głosów: 

za - 19, przeciw - 0, wstrzymujących się - 0, podjęła 

Uchwałę Nr XXVII/217/20 

zmieniającą uchwałę w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług  
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w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości  

i zagospodarowania tych odpadów  

 (uchwała stanowi załącznik nr 28 do protokołu). 

 

O godzinie 11:11 na salę obrad przybył radny Piotr Ostaszewski i od tej pory w sesji uczestniczyło  

20 radnych. 

 

15. Podjęcie uchwały w sprawie uzgodnienia przeprowadzenia zabiegów pielęgnacyjnych  

          i konserwacyjnych pomników przyrody. 

 

Przewodniczący Rady Miasta Andrzej Roszczenko poinformował, że punkt 15 dotyczy podjęcia uchwały 

w sprawie uzgodnienia przeprowadzenia zabiegów pielęgnacyjnych i konserwacyjnych pomników przyrody 

(wniosek wraz z projektem uchwały stanowi załącznik nr 29 do protokołu). Projekt uchwały został 

dostarczony radnym i był też poddany obradom Komisji. Wszystkie Komisje pozytywnie zaopiniowały 

projekt uchwały (zestawienie opinii Komisji stanowi załącznik nr 4M do protokołu).  

Otworzył dyskusję. 

 

                   Wobec braku zgłoszeń do dyskusji, Przewodniczący Rady Miasta Andrzej Roszczenko 

zamknął dyskusję i poprosił radnych o potwierdzenie kworum przed głosowaniem, ponieważ zmieniła się 

ilość radnych.  

 

                   Następnie Przewodniczący Rady Miasta Andrzej Roszczenko poinformował, że w chwili 

obecnej jest 20 radnych, jedna osoba jest nieobecna, więc jest kworum i można podejmować prawomocne 

decyzje. Poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie uzgodnienia i przeprowadzenia zabiegów 

pielęgnacyjnych i konserwacyjnych pomników przyrody.  

 

Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie uzgodnienia przeprowadzenia zabiegów pielęgnacyjnych i konserwacyjnych 

pomników przyrody.   

Wyniki głosowania 
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Paweł Bierżyn, Włodzimierz Borowik, Aleksander Bożko, Stanisław Charyton, Emil Falkowski, Krzysztof 

Grodzki, Krzysztof Grygoruk, Tomasz Hryniewicki, Danuta Karniewicz, Iwona Kołos, Eugenia Kruk, 

Romuald Margański, Mikołaj Osipiuk, Piotr Ostaszewski, Andrzej Roszczenko, Eugeniusz Simoniuk, 

Tomasz Sulima, Piotr Wawulski, Irena Zawacka-Prystupa, Artur Maciej Żukowski 

NIEOBECNI (1) 

Maria Grabowska. 

 

                 Po przeprowadzonym głosowaniu, Przewodniczący Rady Miasta Andrzej Roszczenko 

poinformował o wynikach głosowania i stwierdził, że uchwała została podjęta. 

             

Rada Miasta w obecności 20 radnych, stosunkiem głosów: 

za - 20, przeciw - 0, wstrzymujących się - 0, podjęła 

Uchwałę Nr XXVII/218/20 

w sprawie uzgodnienia przeprowadzenia zabiegów pielęgnacyjnych  

i konserwacyjnych pomników przyrody   

 (uchwała stanowi załącznik nr 30 do protokołu). 

 

16. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie Wieloletniego Programu Gospodarowania 

        Mieszkaniowym Zasobem Miasta Bielsk Podlaski na lata 2017-2021. 

 

Przewodniczący Rady Miasta Andrzej Roszczenko poinformował, że punkt 16 dotyczy podjęcia uchwały 

zmieniającej uchwałę w sprawie Wieloletniego Programu Gospodarowania Mieszkaniowym Zasobem 

Miasta Bielsk Podlaski (wniosek wraz z projektem uchwały stanowi załącznik nr 31 do protokołu).  

Projekt uchwały został dostarczony wszystkim radnym, był też poddany obradom Komisji. Wyniki prac 
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Komisji są następujące: Komisja Oświaty, Kultury, Sportu, Rekreacji oraz Rodziny, Zdrowia i Promocji 

Miasta i Współpracy ze Społecznościami Lokalnymi pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

Członek Komisji Danuta Karniewicz zapytała - jak duża liczba osób zalega z opłatami za mieszkania  

z zasobów Komunalnych?  

Stanowisko Burmistrza Miasta - Burmistrz Miasta informuje, że zwrócił się do Przedsiębiorstwa 

Komunalnego sp. z o.o. w Bielsku Podlaskim o udzielenie informacji na przedmiotowy temat.  

Odpowiedź w powyższej sprawie zostanie przekazana niezwłocznie po uzyskaniu informacji od zarządcy 

budynków.                

                Przewodniczący Rady Miasta poinformował, że Komisja do spraw Inwestycji, Gospodarki 

Przestrzennej, Komunalnej, Rozwoju Gospodarczego oraz Porządku i Bezpieczeństwa Publicznego 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, także Komisja Finansów i Budżetu Miasta pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały (zestawienie opinii Komisji stanowi załącznik nr 4N do protokołu).  

Otworzył dyskusję. 

 

                 Wobec braku zgłoszeń do dyskusji, Przewodniczący Rady Miasta Andrzej Roszczenko 

zamknął dyskusję i poddał pod głosowanie projekt uchwały.  

 

Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie Wieloletniego Programu Gospodarowania 

Mieszkaniowym Zasobem Miasta Bielsk Podlaski na lata 2017-2021.  

Wyniki głosowania 
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Paweł Bierżyn, Włodzimierz Borowik, Aleksander Bożko, Stanisław Charyton, Emil Falkowski, Krzysztof 

Grodzki, Krzysztof Grygoruk, Tomasz Hryniewicki, Danuta Karniewicz, Iwona Kołos, Eugenia Kruk, 

Romuald Margański, Mikołaj Osipiuk, Piotr Ostaszewski, Andrzej Roszczenko, Eugeniusz Simoniuk, 

Tomasz Sulima, Piotr Wawulski, Irena Zawacka-Prystupa, Artur Maciej Żukowski 

NIEOBECNI (1) 

Maria Grabowska. 

 

                 Po przeprowadzonym głosowaniu, Przewodniczący Rady Miasta Andrzej Roszczenko 

poinformował o wynikach głosowania i stwierdził, że uchwała została podjęta. 

                

Rada Miasta w obecności 20 radnych, stosunkiem głosów: 

za - 20, przeciw - 0, wstrzymujących się - 0, podjęła 

Uchwałę Nr XXVII/219/20 

zmieniającą uchwałę w sprawie Wieloletniego Programu Gospodarowania  

Mieszkaniowym Zasobem Miasta Bielsk Podlaski na lata 2017-2021 

 (uchwała stanowi załącznik nr 32 do protokołu). 

 

17. Podjęcie uchwały w sprawie ogłoszenia tekstu jednolitego uchwały w sprawie ustalenia 

        regulaminów targowisk miejskich zlokalizowanych w Bielsku Podlaskim. 

 

Przewodniczący Rady Miasta Andrzej Roszczenko poinformował, że punkt 17 dotyczy podjęcia uchwały 

w sprawie ogłoszenia tekstu jednolitego uchwały w sprawie ustalenia regulaminów targowisk miejskich 

zlokalizowanych w Bielsku Podlaskim (wniosek wraz z projektem uchwały stanowi załącznik nr 33  

do protokołu). Projekt uchwały był dostarczony wszystkim radnym, był też poddany obradom Komisji. 

Wszystkie Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały (zestawienie opinii Komisji stanowi 

załącznik nr 4 O do protokołu).  

Otworzył dyskusję.  

 

W dyskusji wzięli udział: 
 

Radny Emil Falkowski poinformował, że ma wniosek nieformalny, lecz taki od siebie. Jeżeli radni głosują 

nad nowymi wnioskami, są jakieś ogłoszenia, to prosiłby, żeby od razu był wprowadzany tekst jednolity. 
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Jeśli jest Statut i radni głosują jakąś poprawkę, to od razu, żeby był dołączony tekst jednolity do tej uchwały, 

aby nie trzeba było szukać w kilku różnych dokumentach. To ułatwi wszystkim pracę.  

 

                  Wobec braku kolejnych chętnych do zabrania głosu, Przewodniczący Rady Miasta Andrzej 

Roszczenko zamknął dyskusję i poddał pod głosowanie projekt uchwały.  

 

Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie ogłoszenia tekstu jednolitego uchwały w sprawie ustalenia regulaminów 

targowisk miejskich zlokalizowanych w Bielsku Podlaskim.  

Wyniki głosowania 
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Paweł Bierżyn, Włodzimierz Borowik, Aleksander Bożko, Stanisław Charyton, Emil Falkowski, Krzysztof 

Grodzki, Krzysztof Grygoruk, Tomasz Hryniewicki, Danuta Karniewicz, Iwona Kołos, Eugenia Kruk, 

Romuald Margański, Mikołaj Osipiuk, Piotr Ostaszewski, Andrzej Roszczenko, Eugeniusz Simoniuk, 

Tomasz Sulima, Piotr Wawulski, Irena Zawacka-Prystupa, Artur Maciej Żukowski 

NIEOBECNI (1) 

Maria Grabowska. 

 

                 Po przeprowadzonym głosowaniu, Przewodniczący Rady Miasta Andrzej Roszczenko 

poinformował o wynikach głosowania i stwierdził, że uchwała została podjęta. 

                

Rada Miasta w obecności 20 radnych, stosunkiem głosów: 

za - 20, przeciw - 0, wstrzymujących się - 0, podjęła 

Uchwałę Nr XXVII/220/20 

w sprawie ogłoszenia tekstu jednolitego uchwały w sprawie ustalenia regulaminów  

targowisk miejskich zlokalizowanych w Bielsku Podlaskim 

 (uchwała stanowi załącznik nr 34 do protokołu). 

 

18.  Sprawozdanie z działalności Burmistrza Miasta Bielsk Podlaski w okresie międzysesyjnym. 

 

Przewodniczący Rady Miasta Andrzej Roszczenko poinformował, że punkt 18 dotyczy sprawozdania  

z działalności Burmistrza Miasta Bielsk Podlaski w okresie międzysesyjnym (sprawozdanie Burmistrza 

Miasta z działalności za okres od 17 sierpnia do 21 września 2020 r. stanowi załącznik nr 35 do 

protokołu). Dodał, że sprawozdanie zostało dostarczone wszystkim radnym. 

Otworzył dyskusję.  

 

W dyskusji wzięli udział: 
 

Radna Danuta Karniewicz zwróciła uwagę, że w punkcie 6 sprawozdania dotyczącym wykazu 

nieruchomości stanowiących własność gminy przeznaczonych do dzierżawy jest błąd. Podano, że jest to na 

okres od 1 września do 22 września 2020 roku, natomiast to jest plan na 2021 rok.  

Poinformowała, że w sprawozdaniu jest zapis, że nie skorzystano z pierwokupu działki przy ulicy 

Piłsudskiego. W związku z tym, czy Pan Burmistrz mógłby przybliżyć - co to jest za działka?  

Dodała, że w sprawozdaniu podano, że 345 seniorów będzie zaszczepionych w roku bieżącym. Natomiast, 

ilu było zaszczepionych w ubiegłym roku, czy rzeczywiście są podmioty, które przystąpiły do przetargu i już 

mają szczepionkę, czy jeszcze się czeka?  

 

Burmistrz Miasta Jarosław Borowski wyjaśnił, że według posiadanej informacji w dniu dzisiejszym 

przychodnie powinny otrzymać część zamówionych przez siebie szczepionek. Po powrocie do Urzędu 

zapyta, czy pracownik, który odpowiada za ten program już się kontaktował i czy te szczepionki faktycznie 

są w przychodniach. Jeżeli one będą to wtedy przychodnie będą prowadziły szczepienia osób uprawnionych, 

aż do wyczerpania puli. Chciałby też zauważyć, że przychodnie miały otrzymać część szczepionek.  

Jeżeli przychodnia zamawiała sto, bo na tyle ma podpisaną umowę z Urzędem Miasta to teraz tylu nie 

dostanie. Program jest do końca listopada, więc jest jeszcze czas, żeby w październiku też dostać część tych 

szczepionek. Oby jak najszybciej, ponieważ wiadomo, że im wcześniej osoby zostaną zaszczepione, to ich 
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odporność będzie wyższa. Nie chciałby takiej sytuacji, że 29 listopada przychodnie dostaną ostatnią pulę, 

ponieważ w jeden dzień nie zdążą zaszczepić.  

Poinformował, że jeśli chodzi o pytanie dotyczące prawa pierwokupu, to na 99% dotyczy to kawałka drogi 

dojazdowej do spółki „NORD”. Ta droga nie jest nam do niczego potrzebna.  

Dodał, że jeśli się myli, to Pani radna dostanie odpowiedź na piśmie, podobnie jak odnośnie wykazu 

nieruchomości do dzierżawy.  

 

Przewodniczący Rady Miasta Andrzej Roszczenko poinformował, że Pani Burmistrz chce zabrać głos  

i udziela jej głosu.  

 

Zastępca Burmistrza Miasta Bożena Teresa Zwolińska poinformowała, że jeżeli chodzi o punkt 6,  

to wszystko jest w porządku. Wykaz dotyczy nieruchomości, które będę potencjalnie dzierżawione  

w 2021 roku. Ten wykaz jest opublikowany w roku poprzedzającym, ale generalnie chodzi o 21 dni podania 

do publicznej wiadomości i dlatego też jest tam zapis, że do 2020 roku.  

 

                  Wobec braku kolejnych chętnych do zabrania głosu, Przewodniczący Rady Miasta Andrzej 

Roszczenko stwierdził, że Rada Miasta zapoznała się ze sprawozdaniem Burmistrza z działalności w okresie 

międzysesyjnym.  

 

                  Rada Miasta zapoznała się ze sprawozdaniem z działalności Burmistrza Miasta Bielsk Podlaski 

w okresie międzysesyjnym. 

 

19. Sprawy różne. 
 

Przewodniczący Rady Miasta Andrzej Roszczenko poinformował, że punkt 19 są to „Sprawy różne”  

i na początku przeczyta sprawy zgłoszone na posiedzeniach Komisji, tj. na posiedzeniu Komisji do spraw 

Inwestycji, Gospodarki Przestrzennej i Komunalnej, Rozwoju Gospodarczego oraz Porządku  

i Bezpieczeństwa Publicznego Rady Miasta Bielsk Podlaski, Członek Komisji Tomasz Hryniewicki poruszył 

następujące sprawy: zwrócił się z prośbą, aby pracownicy Urzędu Miasta zweryfikowali stan ogólny 

wysokiej topoli rosnącej w pobliżu nowo powstającego parku przy ul. Szarych Szeregów oraz rozważenie 

ścięcia ww. drzewa z uwagi na zagrożenie dla pobliskich domów. Zdaniem mieszkańców, jakiś czas temu  

w topolę uderzył piorun.  

Stanowisko Burmistrza Miasta - Burmistrz Miasta informuje, że po przeprowadzeniu oględzin i wnikliwym 

rozpatrzeniu sprawy potwierdzono zasadność usunięcia przedmiotowej topoli. W związku z powyższym 

wystąpiono do Starosty Bielskiego z wnioskiem o wydanie zezwolenia na usunięcie ww. drzewa. 

               Przewodniczący Rady Miasta poinformował, że na posiedzeniu Komisji, Członek Komisji 

Tomasz Hryniewicki zwrócił się z pytaniem - czy do Urzędu Miasta była składana informacja  

o prowadzonych pracach przy naprawie zaułka od ul. Chmielnej? Czy była wydawana zgoda na takie prace?  

Stanowisko Burmistrza Miasta - Burmistrz Miasta informuje, że przedmiotowa droga od ul. Chmielnej jest 

prywatną na długości około 100 metrów. Następna część tej drogi jest podzielona na dwie działki, jedna 

Urzędu Miasta, która dochodzi do ul. Pogodnej, a w drugiej części jest drogą prywatną. Właścicielka 

przyległej do drogi miejskiej działki skontaktowała się telefonicznie z pracownikiem Urzędu Miasta 

odpowiedzialnym za drogi z zapytaniem, czy może zasypać doły i nierówności miejskiej drogi gruntowej na 

wysokości swojej działki, z wbudowaniem żwiru i zagęszczeniem. Zadeklarowała, że ww. prace wykona we 

własnym zakresie i na swój koszt. W związku z powyższym otrzymała zgodę ustną na wykonanie tych prac. 

               Przewodniczący Rady Miasta poinformował, że ponadto Członek Komisji Tomasz Hryniewicki 

zwrócił się z prośbą o przedłożenie radnym planu zagospodarowania poszczególnych parków budowanych 

lub przebudowywanych w ramach projektu zagospodarowania i rozwoju terenów zieleni w Bielsku 

Podlaskim.  

Stanowisko Burmistrza Miasta - Burmistrz Miasta informuje, że przedłożył projekty zagospodarowania 

parków wykonywanych w ramach zadania „Zagospodarowanie terenów zielonych w Bielsku Podlaskim”, 

które stanowią załączniki 1-6 do niniejszego zestawienia.  

               Przewodniczący Rady Miasta stwierdził, że załączniki są dołączone. Niestety, nie da się ich 

przeczytać, ale jest możliwość zapoznania się z nimi (zestawienie spraw zgłoszonych na posiedzeniach 

Komisji wraz ze stanowiskami Burmistrza Miasta stanowi załącznik nr 4P do protokołu).  

Otworzył dyskusję.  
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W dyskusji wzięli udział: 
 

Radny Krzysztof Grygoruk stwierdził, że chce odnieść się do wycofanych punktów 15 i 16. Rozumie, że 

ten temat powróci na kolejnej sesji i chciałby, żeby wykorzystać ten czas na informację i rozjaśnienie 

bardziej tej metody dla mieszkańców. Osobiście uważa, że nie ma innego sposobu na uściśnienie tego 

systemu, żeby wyłapać osoby, które nie składają deklaracji. Natomiast wie o tym i wielu radnych też 

wspominało, że od ludzi jest odzew bardzo na nie, odnośnie wprowadzenie tej metody.  

Poinformował, że kolejnym tematem jest Budżet Obywatelski z tamtego roku. Osobiście jest w stałym 

kontakcie z Urzędem Miasta i jeszcze nie widział tak idącej pod górę sprawy. Jest także w kontakcie z firmą, 

która wykonuje takie place w Polsce. Panowie też rozkładają ręce, nie spotkali się z tym, żeby to tak się 

odbywało. Może skierować wzmożoną pomoc do realizacji tego zadania. Zaraz będzie październik i oby nie 

skończyło się tak, że będzie to przenoszone na rok kolejny.  

Poinformował, że ma jeszcze kilka kwestii, które już poruszał wcześniej. Dotyczy to nieszczęsnych koszy na 

śmieci przy cmentarzu, czy coś zadziało się w tym zakresie. Ponadto, jeśli chodzi o nieszczęsny most  

z chodnikiem na ulicy Kazimierzowskiej, to tam nic się nie dzieje.  

Dodał, że interesuje go też sytuacja z Ogrodowej 62, jak ten temat się skończył, bo to też była bardzo gorąca 

sprawa. 

 

Radny Artur Maciej Żukowski poinformował, że ma cztery sprawy i pierwsza z nich jest to prośba 

mieszkańców o dodatkowy kurs autobusów w kierunku szczególnie Studziwód. Chodzi tu przede wszystkim 

o dzieci, które wracają ze szkół, szczególnie ze Szkoły Muzycznej, bo ona dosyć późno kończy zajęcia. 

Poinformował, że drugi temat dotyczy przystanku na ulicy Mickiewicza, mniej więcej w lokalizacji 

numerów 170. Stoi tam tylko ławeczka i mieszkańcy proszę o wiatę, o osłonięcie od wiatru i deszczu, 

ponieważ z tyłu przystanku jest duży parking i tam wieje. Jest to przystanek, gdzie ludzie oczekują na 

autobus w kierunku cmentarza. 

Poinformował, że dzisiaj przeczytał w porannej prasie, że pierwsze napisy przed przejściami dla pieszych  

w stylu „Wyłącz smartfona - włącz życie” pojawiły się w Sokółce. Natomiast wiadomo, że jest to nieprawda, 

ponieważ pierwszy napis pojawił się w Bielsku przy przejściu na ulicy Kopernika. W związku z tym prosiłby 

o odnowienie tego napisu, a także o określenie nowych lokalizacji, na przykład ulica Kościuszki i ulica  

11 Listopada. 

Dodał, że w związku z sytuacją epidemiczną, jaka jest obecnie w Bielsku ma ogłoszenie, że termin konkursu 

fotograficznego dla uczniów szkół podstawowych zmienia datę na 5 listopada. Można składać prace dzieci 

do 5 listopada.  

 

Radna Iwona Kołos poinformowała, że na początku prosiłaby Pana Burmistrza o interwencję związku  

z tym, że na ulicy Wojska Polskiego i Brańskiej nie ma światła. Mieszkańcy dzwonią, ponieważ od kilku 

wieczorów jest tam tylko ciemność. Ma nadzieję, że Pan Burmistrz podziała odpowiednio. 

Poinformowała, że druga sprawa dotyczy bloku ulica Sportowa 6. Chciałaby Panu Burmistrzowi pokazać 

zdjęcia sprzed dwóch dni, a potem pokaże to też radnym. Tak mniej więcej wyglądają zapleśniałe ściany  

w bloku komunalnym na ulicy Sportowej 6, popękane. Mieszkanie wyremontowane nie tak dawno. 

Zwróciła uwagę, że o tym bloku mówi się już drugi rok. Prosiłaby, żeby jednak Pan Burmistrz zerkną na to, 

co tam się dzieje. Wiadomo, że termomodernizacja na pewno jest dużą inwestycją. Ten temat został 

odsunięty na pewien czas, ale w tych mieszkaniach mieszkają nasi mieszkańcy, nawet w tym jest 

kilkumiesięczne dziecko i mieszkańcy nie są w stanie opuścić tego lokalu. W związku z tym ma prośbę  

o działanie w bloku przy ulicy Sportowej 6. Wysłać tam komisję.  

Dodała, że dzisiaj mieszkanka była w Przedsiębiorstwie Komunalnym i prosiła o interwencję.  

Poinformowała, że boli też temat placu zabaw dla dzieciaków przy Sportowej 6. O tym też mówi się od 

dwóch lat. Czterokrotnie mieszkanka prosiła o piasek do piaskownicy, bo dzieciaki chcą wyjść z domu.  

Nikt tego nie przywiózł. Chodziło tylko o zwykły piasek do małej piaskownicy.  

 

Radna Danuta Karniewicz zwróciła uwagę na to, czy prawdą jest, że w naszym mieście pracuje obecnie 

jeden szambowóz. Pani z ulicy Sikorskiego mająca małe dzieci zgłosiła, że w mieście jest tylko jeden 

szambowóz, natomiast u niej jest pełne szambo i musi 7 dni czekać.  

Poinformowała, że pytała ludzi o to, jakie jest ich spojrzenie na kwestię wody w odniesieniu do śmieci  

i jedna pani zapytała - dlaczego w naszym mieście został zlikwidowany oddział żłobkowy. Czy nie ma 

miejsca lokalowego, czy nie ma kadry, czy nie było chętnych do oddziału żłobkowego? Jaka jest tego 

przyczyna i czy to prawda?  
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Stwierdziła, że bardzo się cieszy, jeśli chodzi o ulicę Kardynała Stefana Wyszyńskiego. Cieszą się 

mieszkańcy, którzy ciągle bombardowali pytaniami - kiedy wreszcie ta ulica będzie remontowana i będzie  

w stanie nadającym się do normalnego użytkowania, tak jak pozostałe ulice?  

Zwróciła uwagę, że Pan Burmistrz mówił, że wszyscy seniorzy dojadą do PSZOK. Natomiast nie wszyscy 

dojadą do miasta, nie wszyscy przyjadą do PSZOK z prostej przyczyny, ponieważ nie mają czym.  

Dotyczy to ulicy 11 Listopada i tej całej dzielnicy. Chodzi o to, czy Pan Burmistrz uwzględnia, że jak będzie 

obwodnica to zrobić tam przystanek, aby mieszkańcy mogli dojechać. Jeśli będzie robiona obwodnica, to na 

pewno będzie możliwość zorganizowania tam przystanku seniorom. 

 

W trakcie powyższej wypowiedzi o godzinę 11:33 obrady sesji opuścił Radny Włodzimierz Borowik i od tej 

pory w sesji uczestniczyło 19 radnych.  

 

Radna Eugenia Kruk poinformowała, że ma dwie sprawy. Pierwsza z nich, jest to zapytanie - czy mogą 

być w niedzielę rano otwarte toalety miejskie, ponieważ restauracje są otwierane dopiero od 12:00 i jeżeli 

ktokolwiek chce skorzystać to jest problem. Doświadczyli tego ludzie, którzy w tym roku odwiedzili Bielsk. 

W związku z tym jest następujące pytanie - czy można spowodować, żeby przynajmniej ten szalet miejski, 

pięknie wybudowany mógł być otworzony również w niedzielę przez panią, która nim zawiaduje? 

Poinformowała, że mieszkańcy pytają - czy to prawda, że na terenie byłej roszarni deweloper będzie 

budował wielorodzinne budynki? Mieszkańcy sąsiadujących placów martwią się o cenę swoich działek  

i o komfort zamieszkania. 

 

Radny Piotr Wawulski poinformował, że przeczytał w wywiadzie z Panem Burmistrzem, że obniżono 

czynsz najemcom lokali komunalnych podczas pandemii w miejscu działalności gospodarczej.  

W związku z tym jest pytanie - dla ilu podmiotów zostało obniżone, a dla ilu nie zostało obniżone?  

Poinformował, że kolejna sprawa dotyczy interpelacji. W Statucie Miasta jest zapis o formie pisemnej. 

Rozumie, że jak radni składają zapytania albo uwagi i nie złożą tego na piśmie, to problemu nie ma.  

Zwrócił uwagę, że na przykład podczas pandemii nie składał tego na piśmie, ponieważ odpowiedzi nie 

musiał uzyskać, lecz chciał tylko, żeby zostało wykonane pismo do właściciela posesji. Chodzi tu o stary 

budynek poczty i słynne graffiti, wulgaryzmy, które tam są. Wczoraj przechodzili tamtędy turyści i robili 

sobie zdjęcia na słynnych napisach. To nie jest chluba dla miasta, żeby w centrum miasta ściana wyglądała, 

jak slumsy na Brooklynie w Nowym Jorku.  

Zwrócił uwagę na to, czy musi wystąpić z oficjalnym pismem do Burmistrza Miasta, żeby pracownik mógł 

zareagować. Ten problem sygnalizuje, natomiast ktoś ogląda sesję i powinien też wyłapać, że jest jakiś 

problem.  

Dodał, że na placu zabaw nie ma przęsła w ogrodzeniu.  

 

Radny Eugeniusz Simoniuk zwrócił się z pytaniem do Pana Burmistrza, czy Miasto dostało subwencję na 

podwyżki dla nauczycieli od 1 października, bo będzie trzeba dać.  

Poinformował, że chciałby też spytać - czy faktyczne to prawda, ale prawdopodobnie tak, że w Bielsku nie 

można wyrobić książeczki zdrowia i trzeba jechać do Ełku. W tej sprawie zwróciły się 3 osoby. To dotyczy 

osób bezrobotnych i za co oni pojadą? Jest to rzędu około 200 zł.  

 

Radny Aleksander Bożko poinformował, że ma pytanie do Pana Burmistrza o przybliżenie, bo może Pan 

Burmistrz wie więcej odnośnie przebitki przez dzielnicę Studziwody. Głosy są takie, że chyba będzie 

problem z budową. Jest to bardzo ważna sprawa dla mieszkańców. 

 

Burmistrz Miasta Jarosław Borowski stwierdził, że odniesie się teraz przynajmniej do części pytań, które 

zostały zadane, a na resztę będzie odpowiadał pisemnie.  

Zwrócił uwagę, że Pan radny Grygoruk poruszył sprawę dotyczącą informacji dla mieszkańców na temat 

metody opłaty śmieciowej rozliczanej według wskazań wodomierzy, czyli od zużycia wody.  

Poinformował, że oczywiście z taką akcją informacyjną będą chcieli wystąpić. Nawet w dniu dzisiejszym 

pan redaktor z telewizji umówił się na nagranie na przyszły tydzień. Będzie to w Telewizji Hajnówka.  

Poza tym spróbuje się z tą informacją dotrzeć też za pośrednictwem kanałów internetowych, stron, które 

piszą o sytuacji w Bielsku. Na pewno będzie taka informacja.  

Zwrócił uwagę, że radni otrzymali kilka miesięcy temu informację, że nie ma idealnej metody.  

Każda metoda ma swoje plusy i minusy. Natomiast po wszelkich analizach wygląda na to, że ta metoda, tak 
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jak Pan radny zauważył jest najbardziej do tego, żeby system uszczelnić. Osobiście też z tym się zgadza. 

Mieszkańcy obawiają się tego, ponieważ nie rozumieją i nie wiedzą, jak to będzie wyglądało.  

Uważa, że do człowieka przemawia portfel. Jeżeli dzisiaj ktoś płaci za śmieci 24 złote i gdyby pozostał ten 

system rozliczania to musiałby płacić od nowego roku 28 złotych, a w przypadku rozliczenia od wody 

płaciłby mniej, więc to do niego przemówi.  

Zwrócił uwagę, że na Komisjach radni mówili, że osoby starsze będą oszczędzać więcej wody. Osobiście nie 

zgadza się z tym, ponieważ te osoby już oszczędzają wodę. Jeżeli osoba starsza ma zużycie półtora metra  

to będzie płacić 15 złotych miesięcznie za śmieci, a nie 28 złotych. To jest prosty rachunek ekonomiczny. 

Oczywiście będą też osoby, które będą płaciły więcej, bo mają większe zużycie wody.  

Poinformował, że jeśli chodzi o losy nieruchomości przy ulicy Ogrodowej, to zgodnie z przyjętym tokiem 

postępowania, w dniu 18 września, czyli dzień po tym, jak wyrok należało wykonać, pracownicy Urzędu 

Miasta spotkali się z panią zamieszkującą w tym domu. Dokonali oni protokolarnego opisania 

nieruchomości i w tym samym dniu ta pani otrzymała projekt umowy dzierżawy do zaakceptowania.  

W ubiegłym tygodniu podpisała umowę dzierżawy i ma umowę od 1 października do 30 września  

2022 roku.  

Zwrócił uwagę, że jeśli chodzi o dodatkowy kurs do dzielnicy Studziwody, to Szkoła Muzyczna powinna 

dać informację, w jakie dni, o których godzinach kończą się zajęcia. Przykładowo, jeden z zakładów pracy  

w Bielsku Podlaskim poinformował, że o godzinie 20:00 jest koniec zmiany i proszą o kurs. Wtedy można 

dostosować się, żeby na tę godzinę zaplanować kurs. W przypadku Szkoły Muzycznej trzeba konkretnie 

wiedzieć, czy to jest w każdy dzień od poniedziałku do piątku i zgrać to z innymi kwestiami.  

Stwierdził, że też zauważył, że nieprawdą jest to, co napisała gazeta odnośnie pierwszego napisu w Sokółce. 

Uważa, że takie oznakowanie przy ulicy Kościuszki będzie możliwe do zrobienia. Natomiast ulica  

11 Listopada jest drogą wojewódzka, więc można poprosić Podlaski Zarząd Dróg Wojewódzkich  

o rozważenie oznakowania poziomego jednego z przejść, które jest przy Szkole Podstawowej nr 5.  

Pomysł wart tego, żeby to robić. 

Poinformował, że wiadomo o tym, że na ulicy Wojska Polskiego i Brańskiej od kilku wieczorów jest 

ciemno. Pod koniec zeszłego tygodnia były dosyć mocne wiatry w mieście i służby pracują nad tym, żeby 

można było usunąć tę usterkę. 

Stwierdził, że bardzo dobrze, że pani z bloku Sportowa 6 zgłosiła się do Przedsiębiorstwa Komunalnego, 

ponieważ ono jest władne do tego, żeby zawalczyć z grzybem.  

Poinformował, że nie wie, czy w mieście jest jeden szambowóz. Z tego, co pamięta to jest kilka firm  

w mieście zajmujących się tym. Musiałby sprawdzić w ewidencji działalności gospodarczej, jak ta sprawa 

wygląda. 

Poinformował, że w Przedszkolu nr 7 nie ma oddziału żłobkowego w roku 2020/2021 ze względu na 

niewielką liczbę zainteresowania. Na terenie miasta jest kilka klubów malucha, prywatnych żłobków i są one  

dotowane również z budżetu miasta. Poza tym trzeba pamiętać, że rekrutacja była w marcu, kwietniu i maju, 

czyli wtedy był czas największej pandemii w naszym mieście, największej liczby zachorowań. Lepiej, żeby 

te małe dzieci poniżej trzeciego roku życia nie miały kontaktu ze starszymi dziećmi, sześciolatkami, 

pięciolatkami. Te dzieci są w prywatnych punktach, w klubach malucha, prywatnych żłobkach.  

Pani dyrektor nie zgłaszała, ani nie zgłosił się żaden z rodziców, że ma w związku z tym problem.  

Arkusz organizacyjny został tak przygotowany i zatwierdzony. Gdyby było zapotrzebowanie, to taka grupa 

zapewne powstałaby. To będzie zależało od tego, czy będzie zapotrzebowanie na taki oddział. Lokalowo  

i personalnie jesteśmy na to przygotowani.  

Zwrócił uwagę, że dyrektorzy przedszkoli mówią o tym, że w związku z pandemią kadra pracująca z dziećmi 

jest w wieku zbliżającym się do tak zwanej grupy podwyższonego ryzyka. Pracodawca też musi zapewnić  

tym ludziom w miarę bezpieczne warunki pracy. Jednak to nie jest wytłumaczenie, a wytłumaczeniem jest 

to, że nie było tylu chętnych, żeby utworzyć całą grupę. 

Poinformował, że jeśli chodzi o komunikację miejską na ulicy 11 Listopada, to nie będzie czekało się do 

wybudowania łącznika. Planuje się od 1 stycznia uruchomienie linii na tym odcinku. Konstruując budżet 

trzeba będzie zabezpieczyć na to pieniądze. Zwrócono się też z informacją do Pani Wójt, żeby zabezpieczyła 

w budżecie na wozokilometry od granicy miasta w kierunku Augustowa. Plan jest taki, żeby od 1 stycznia 

linia nr 4 zaczęła funkcjonować.  

Wyjaśnił, że Główny Inspektor Sanitarny rekomenduje nieotwieranie wszelkich szaletów w przestrzeni 

publicznej. Taka rekomendacja jest od kwietnia. Rekomendacja oczywiście nie oznacza, że to jest zakaz. 

Natomiast z jakiegoś względu jest to problematyczne i faktycznie ten szalet miejski jest w większości 

zamknięty. Szalet jest otwierany przy okazji imprez, które odbywają się na muszli. Na dzień dzisiejszy nie 
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ma osoby zatrudnionej do obsługi szaletu. W zeszłym roku o to pytała Pani radna Karniewicz i była 

odpowiedź, że nie ma chętnych do pracy z urzędu.  

Stwierdził, że zrozumiał, iż chodzi tu o szalet w parku. Natomiast odnośnie szaletu na targowicy to musiałby 

zbadać temat i porozmawiać z pracownikiem zajmującym się targowicą.  

Poinformował, że jest deweloper, który chce budować inwestycję wielorodzinną na teren przy ulicy 

Wyszyńskiego. Jest to na etapie projektowania. Warunki zabudowy były już dawno wydane, natomiast 

wydanie pozwolenia na budowę należy do służb starosty. 

Poinformował, że Panu radnemu zostanie przedstawione na piśmie - ilu przedsiębiorcom obniżono i ilu nie 

obniżono. 

Zwrócił uwagę, że jeśli chodzi o subwencję na podwyżki dla nauczycieli, to przy zmianach budżetowych 

przedstawił o ile została zwiększona dotacja na pomoc społeczną, na wypłatę zasiłków, ale ani słowa nie 

powiedział na temat wynagrodzeń nauczycieli, bo nic takiego nie wpłynęło. Trzeba płacić więcej, a na razie 

nie otrzymano żadnych pieniędzy z Ministerstwa na należne nauczycielom wynagrodzenia. 

Poinformował, że odnośnie książeczek zdrowia musi zapytać, ponieważ Pan radny, jako pierwszy zgłasza, że 

tutaj nie ma możliwości ich wyrobienia. 

Zwrócił uwagę, że Pan radny Bożko pytał o łącznik drogi krajowej 66 ze Studziwodami. Aktualnie trwa 

postępowanie przed Regionalną Dyrekcją Ochrony Środowiska w Białymstoku i jest przesunięty termin na 

załatwienie sprawy do końca listopada. Generalna Dyrekcja planuje ogłoszenie przetargu na wykonanie tego 

odcinka w miesiącu lutym 2021 roku.  

 

W trakcie powyższej wypowiedzi o godzinie 11:40 obrady sesji opuścił radny Tomasz Hryniewicki i od tej 

pory w sesji uczestniczyło 18 radnych. O godzinie 11:49 
 
z sali obrad wyszła radna Iwona Kołos i od tej pory 

w sesji uczestniczyło 17 radnych. Radna Iwona Kołos na salę obrad powróciła o godzinie 11:51 i od tej  

pory w sesji uczestniczyło 18 radnych. 

 

Radna Iwona Kołos poinformowała, że pytanie mieszkańców jest następujące - czy cokolwiek drgnęło  

w kwestii gazyfikacji Bielska Podlaskiego, bo jadąc do Orli widać, że przez Parcewo jest przeryte i wszystko 

idzie w kierunku Orli.  

Zwróciła uwagę, że miały być dyżury w Urzędzie. Wiadomo, że był trudny czas, ale czy Pan Burmistrz 

może powiedzieć cokolwiek mieszkańcom w sprawie gazyfikacji, ponieważ ludzie zastanawiają się nad 

wymianą pieców, dzwonią i pytają. Osobiście też nad tym się zastanawia. W związku z tym prosiłaby o taką 

wiedzę na dzień dzisiejszy - co mieszkańcy mają dalej zrobić? 

 

Radny Eugeniusz Simoniuk stwierdził, że ma propozycję, ponieważ już raz było to przerabiane, że nie 

dano nam subwencji. Miasto wystąpiło o przetarg i wzięło kredyt. Kredytował Bank Spółdzielczy,  

ale na rzecz Ministerstwa Finansów. Momentalnie w ciągu tygodnia zwrócono te pieniądze. Chciano okraść 

nas jeszcze na 5000 złotych, bo były wszelkie obliczenia banku, więc dodatkowo zwrócone zostało  

5000 złotych i Ministerstwo Finansów tę kwotę nam zwróciło. Ta sprawa była 12 lat temu. Faktem jest, że tu 

niektórzy siedzą i oni byli przeciw temu, ale to przeszło. To jedna sprawa.  

Stwierdził, że drugiej sprawy nie będzie ruszał, bo i tak Pan Burmistrz dzisiaj ma tyle wszystkiego. 

Dodał, że ma jeszcze uwagę. Pan Burmistrz jeździ do Poznania na Związek Miast Polskich. Co oni tam 

robią, czy tylko od nas pieniądze garną? Tam siedzi około setki ludzi i nieźle zarabiają. Co robi Związek 

Miast Polskich, burmistrzowie, prezydenci, czy ich to nie interesuje? Jest to przecież sprawa zbiorowa, 

skierować do sądu i państwo będzie musiało płacić.  

Zwrócił uwagę, że dokłada się około półtora miliona złotych do wynagrodzenia, to nie są żarty. 

 

W trakcie powyższej wypowiedzi o godzinie 11:55 z sali obrad wyszedł radny Piotr Wawulski i od tej pory  

w sesji uczestniczyło 17 radnych.  

 

Burmistrz Miasta Jarosław Borowski stwierdził, że zacznie od sprawy dotyczącej gazu. To, co działo się 

w Bielsku Podlaskim, a teraz w Parcewie w kierunku Orli i zaraz będzie działo się w Orli, to jest realizowane 

w ramach zadania już dofinansowanego z Programu Operacyjnego Polska Wschodnia, budowa tej głównej 

nitki. Inwestor Polska Spółka Gazownictwa chce pozyskać następne pieniądze na budowę sieci bocznych  

w różnego rodzaju ulicach w mieście. Na razie jeszcze nie było takiego konkursu i nie można starać się o te 

pieniądze. Na odcinek, który jest realizowany mają pełne dofinansowanie. Natomiast na rozbudowę sieci 

będą starali się uzyskać dofinansowanie.  
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Stwierdził, że osobiście jest przekonany, że te dofinansowanie oni dostaną. Nieoficjalnie wie, że Polska 

Spółka Gazownictwa podpisała umowę z jedną z firm na budowę sieci w Bielsku Podlaskim bez określania 

ulic, ponieważ nie wiedzą, gdzie będzie zapotrzebowanie. Jest podpisana wartościowa umowa, jakby 

przyrzeczenia, że będzie to robione pod warunkiem, że dostanie się pozwolenie na budowę i dofinansowanie.  

Poinformował, że w związku z tym jest sugestia, żeby wypełniać wnioski, aby w Polskiej Spółce 

Gazownictwa wiedzieli ile jest wniosków z poszczególnych ulic. To dla nich będzie jakby wytyczną, żeby 

najpierw projektować daną ulicę, a nie inną.  

Wyjaśnił, że w miesiącu marcu miała być podpisana umowa z PGNiG odnośnie dyżurów i miał przyjeżdżać 

ich pracownik. Jednak ze względu na pandemię do dnia dzisiejszego nie zostało to zrobione.  

PGNiG zakazuje wyjazdów w delegację swoim pracownikom. Sytuacja jest taka, że na razie tych dyżurów 

nie będzie.  

Poinformował, że w piątek w ramach przyjmowania interesantów była pani z jednej z ulic i pytała o gaz.  

Ta ulica jest niedługa, ale bardzo wąska. Nie w każdej ulicy w mieście będzie można położyć  

gaz. Są przepisy, które mówią wyraźnie o odległość, jaka ma być od wody, od kanalizacji, od deszczówki. 

Jeżeli droga ma 6 metrów i jest tam infrastruktura, to nie będzie miejsca na gaz. Dopóki nie zmienią się 

przepisy, a ze względów bezpieczeństwa taki przepis o odległości 2 metrów od sąsiedniej rury nie zmieni 

się, to część ulic z automatu nie ma co marzyć o tym, żeby mieć instalację gazową. Zespół uzgodnień 

technicznych nie zaakceptuje takiego rozwiązania.  

Poinformował, że Związek Miast Polskich praktycznie każdego roku występuje do Pana Premiera odnośnie 

niedofinansowania oświaty. Miasto, jako członek również wysyła do nich informacje, jak wiele środków 

musi dołożyć do funkcjonowania oświaty. Ministerstwo odbija piłeczkę, bo są zadania, które można 

finansować z subwencji, ale są takie, które gmina musi robić za swoje pieniądze, na przykład dowóz dzieci 

niepełnosprawnych do szkoły. Na to nie można przeznaczyć subwencji. Wiele lat temu została podjęta 

decyzja, żeby dzieci w bielskich szkołach uczyły się drugiego języka nowożytnego. Wszyscy uczą się 

angielskiego i już w podstawówce uczą się jeszcze rosyjskiego, albo niemieckiego. Jest to kontynuowane. 

Nie ma obowiązku, żeby te dodatkowe dwie lekcje fundować uczniom. Osobiście uważa i poprzednio 

Burmistrz Berezowiec uważał, że trzeba wspierać młodzież i dawać im szanse rozwoju. Pana Ministra nie 

prosi się o to, żeby dał na te dodatkowe lekcje, na SKS, czy na chór, bo za to zapłaci się z własnych 

środków, ale niech da na wynagrodzenia wynikające z zaszeregowania nauczyciela mianowanego, 

nauczyciela dyplomowanego, nauczyciela kontraktowego. Bardzo fajnie jest powiedzieć, że od 1 stycznia 

podnosi się pobory wszystkim o 200 zł, że o 20% wzrosną wynagrodzenia nauczycieli. Natomiast Miasto 

zostaje z tematem i musi skądś te pieniądze wytrzasnąć. Trzeba na przykład zamknąć szalet w niedzielę, 

żeby nie płacić za pracę w niedzielę. Do tego to się sprowadza.  

Poinformował, że Związek Miast Polskich ma bardzo dobre opracowania i współpracuje ze Związkiem 

Gmin Rzeczypospolitej Polskiej, żeby jednak zmienić model finansowania oświaty. Niestety wszystkie 

propozycje wysyłane do Ministerstwa odbijają się jak od ściany i wracają, że nie ma na to pieniędzy, 

samorządy muszą same działać. Odpowiedź jest taka, żeby restrukturyzować sieć szkół. To oznacza, że 

zlikwidować szkołę, zwolnić nauczycieli. Przykładowo 2 lata temu wójt Brańska nie mógł zamknąć szkoły, 

w której jest 10 uczniów, bo Kuratorium nie pozwoliło. W tym roku pozwolono, ale nie można być tak 

zacietrzewionym, lecz trzeba do każdej sprawy podchodzić indywidualnie.  

Zwrócił uwagę, że w jednej z miejscowości powiatu hajnowskiego, gdzie zawsze była szkoła pani wójt 

podjęła decyzję o zamknięciu. Znalazł się jednak podmiot prywatny, który tę szkołę będzie prowadził. 

Subwencja idzie za uczniem i nieważne, czy szkołę prowadzi samorząd, czy podmiot prywatny.  

W Bielsku też jest jedna szkoła niepubliczna i tam sobie radzą. Miasto przekazuje subwencje na tylu 

uczniów ilu tam jest, bo jest tylko pośrednikiem. 

Dodał, że od 15 lat jeszcze nie znalazł się taki minister, który wymyśliłby dobry, uczciwy, sprawiedliwy 

sposób finansowania oświaty. Szkoła podlega pod burmistrza, wójta i podlega pod Kuratorium.  

Gdzie jest dwóch panów to tam tak naprawdę nie ma żadnego. Nad tym też trzeba się pochylić.  

Jeśli chodzi o reorganizację szkół to, którą szkołę w Bielsku zamknąć, żeby starczało tych pieniędzy?  

Za chwilę będą komitety protestacyjne pod poszczególnymi szkołami, że nie pozwalają zamknąć danej 

szkoły. Oby nigdy nie trzeba było stawać przed takim dylematem.  

Zwrócił uwagę, że kilka sesji temu Pani radna pytała o liczebność klasy, że są klasy dziewięcioosobowe.  

Jest klasa dziewięcioosobowa, ale tam jest trójka dzieci niepełnosprawnych. To jest zupełnie inna sytuacja. 

Na te dzieci niepełnosprawne są dodatkowe pieniądze z subwencji. Trzeba zrobić wszystko, jeżeli dziecko 

może się uczyć w klasie integracyjnej i nie musi być w szkole specjalnej, to niech będzie w klasie 

integracyjnej, bo to pozwoli jemu zupełnie inaczej się rozwijać i dochodzić do dorosłego życia. 
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W trakcie powyższej wypowiedzi o godzinie 11:58 na salę obrad powrócił radny Piotr Wawulski i od tej pory 

w sesji uczestniczyło 18 radnych. 

 

Radny Krzysztof Grodzki stwierdził, że korzystając z okazji chce dopytać o gaz. Czy Pan Burmistrz ma 

informację, czy miejskie jednostki byłyby zainteresowane podłączeniem do gazu, albo bielskie firmy 

składały takie zainteresowanie?  

Stwierdził, że jest trochę zaniepokojony sytuacją, ponieważ było zainteresowanie od wspólnoty 

mieszkaniowej bloku przy ulicy Wysockiego 41 odnośnie doprowadzenia gazu. Natomiast na obecną chwilę 

jest odpowiedź, że raczej jest to niemożliwe ze względu na większy pobór gazu przez blok, niż jest 

zakładane w przesyle. To trochę dziwne, że osoby zarządzające i planujące gaz w Bielsku niestety wzięły 

pod uwagę tylko indywidualnych mieszkańców. Jeżeli będzie problem z przyłączeniem większych firm,  

to istniejący problem będzie po części rozwiązany. Tutaj wielokrotnie wspominano, że Szkoła Podstawowa 

nr 2 na zatorzu dużo pali węglem, był wspominany MOSiR oraz Przedsiębiorstwo Komunalne. W takich 

jednostkach można byłoby zamienić to na gaz. Są jednak uzasadnione obawy, że może być z tym problem  

i w związku z tym dalej pozostanie się z tym problemem, jaki jest do tej pory. 

 

Burmistrz Miasta Jarosław Borowski poinformował, że w zeszłym roku w listopadzie na sesji gościł  

Pan Dyrektor Mackiewicz z Białegostoku szef Podlaskiego Oddziału Polskiej Spółki Gazownictwa.  

Wtedy Pan Dyrektor powiedział, że oni są od budowania sieci, a nie od dostarczania gazu. Tutaj jakby jego 

rola się kończy, a nie przyszedł następny, który ma dostarczać gaz. Jest to podobna sytuacja jak z prądem, że 

ktoś buduje sieć, ale można wybrać różnego rodzaju dostawców. Tych dostawców jest kilku. Można też 

umowę na dostawę prądu podpisać z telefonią komórkową.  

Poinformował, że sprawa była analizowana i jest możliwość przyłączenia bloków przy ulicy Jana Pawła  

i ulicy Żarniewicza, ponieważ w ulicy Jana Pawła jest nitka gazowa. MPEC pracuje nad tym, żeby postawić 

tam stację redukcyjną i rozprowadzać ciepło do budynków komunalnych. Natomiast, jeśli chodzi o firmy, to 

one nie przyjdą do Burmistrza, bo Burmistrz nie handluje gazem. Firmy muszą pójść do tego, kto ten gaz 

może im dostarczyć.  

Zwrócił uwagę, że ewentualnie jedna szkoła mogłaby tym się interesować. Jest to szkoła, która nie ma 

dzisiaj podłączenia do sieci ciepłowniczej, czyli Szkoła Podstawowa nr 2. Były rozmowy z Panem 

Dyrektorem na temat projektu termomodernizacji budynku ze względu na to, że zostały jeszcze pieniądze  

w Regionalnym Programie Operacyjnym Województwa Podlaskiego na termomodernizację. Jednak ten 

budynek nie wymaga termomodernizacji i nie da się pozyskać pieniędzy na samo ciepło.  

Zwrócił uwagę, że Pan Prezes Krassowski na spotkaniu z radnymi w maju mówił, że są rozmowy ze Spółką 

Gazownictwa na temat dostarczania gazu dla MPEC. MPEC z tego gazu produkowałby ciepło pod 

warunkiem, że nie wpłynie to na wzrost opłaty dla mieszkańców. Rozmowy trwają. Nawet była wspólna 

wizyta z Panem Dyrektorem Mackiewiczem z Polskiej Spółki Gazownictwa z Białegostoku i oglądano, 

gdzie oni mogliby kupić ziemię i tam ustawić swoje urządzenia, które zostałyby podłączone do MPEC.  

Stwierdził, że gaz z całą pewnością jest szansą, którą można byłoby wykorzystać. W tej części miasta, która 

znajduje się za torami są też duże firmy. Kilka lat temu Prezes Spółdzielni Mleczarskiej mówił, że do tej 

firmy będzie doprowadzony gaz i przyjmie 80% zapotrzebowania, a reszta będzie do domów 

jednorodzinnych. Dzisiaj sytuacja Mleczarni jest zupełnie inna i z tych planów niewiele wyszło.  

Dodał, że nitka powstała, bo były na to pieniądze z Programu Operacyjnego Polska Wschodnia, natomiast tą 

nitką gaz nie płynie.  

 

Przewodniczący Rady Miasta Andrzej Roszczenko poinformował, że o głos jeszcze prosi Pani Sekretarz 

Tamara Korycka. 

 

Sekretarz Miasta Tamara Korycka poinformowała, że przeprowadzane w marcu, kwietniu i maju sesje  

w związku z ogłoszonym zagrożeniem epidemicznym, a następnie stanem epidemii były w trybie zdalnym 

przy wykorzystaniu aplikacji „Teams”. Wówczas była możliwość korzystania z tej aplikacji w wersji 

darmowej i ze względów oszczędnościowych z niej korzystano. W chwili obecnej taka możliwość niestety 

już nie istnieje.  

Zwróciła uwagę, że wiadomo, jaka jest sytuacja, że jest coraz więcej zakażeń koronawirusem. W związku  

z tym, ale też już dużo wcześniej zaczęto analizować różne możliwości i zostało zrobione rozpoznanie ofert 

różnych aplikacji do przeprowadzania sesji zdalnych. Zdecydowano się na najbardziej bezpieczną ze 

względu na przesył danych, ze względu na bezpieczeństwo oraz ze względu na kompatybilność z aplikacją 

eSesja. Zdecydowano się na aplikację firmy, która obsługuje transmisję sesji Rady Miasta.  
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Poinformowała, że wczoraj Urząd otrzymał wersję demonstracyjną tej aplikacji. Mając na uwadze to, że 

wcześniej niektórzy radni w związku z problemami z obsługą używanej aplikacji postulowali przeprowadzić 

przeszkolenie fizycznie, to teraz jest możliwość poprowadzenia instruktażu dotyczącego wykorzystania 

nowej aplikacji. Jest ona podobna, więc czynności będą podobne. Przy okazji, jeśli u radnych nie jest 

zaktualizowana aplikacja eSesja to również przy pomocy informatyków będzie można to zrobić.  

Sytuacja jest dynamiczna, więc może zapaść decyzja Przewodniczącego Rady o przeprowadzeniu sesji  

w trybie zdalnym. Dlatego dobrze byłoby, żeby radni byli poinformowani wcześniej, jak to obsługiwać,  

a Urząd musi zapewnić, czyli zakupić narzędzie do przeprowadzenia sesji zdalnych.  

Zwróciła uwagę, że wiele samorządów cały czas obraduje zdalnie. Na przykład Rada Powiatu Bielskiego 

cały czas obraduje w trybie zdalnym, komisje również odbywają się w takim trybie.  

Dodała, że kolejną informacją, którą chce przekazać jest to, że na podmioty publiczne, jakim jest urząd 

znowu zostało nałożone kolejne zadanie wynikające z ustawy o dostępności cyfrowej stron internetowych  

i aplikacji mobilnych podmiotów publicznych. Ustawa ta nakłada między innymi obowiązek, aby 

publikowane na stronach internetowych, w BIP materiały multimedialne były uzupełnione o napisy dla osób 

niesłyszących i słabosłyszących. Nagrania z sesji, które są zamieszczane w BIP muszą być o takie napisy 

uzupełnione. Zapis ustawy obowiązuje od 23 września bieżącego roku, a więc ta sesja musi już posiadać 

takie napisy.  

Poinformowała, że nad tą sprawą czuwała i została zamówiona usługa stworzenia wersji tekstowej 

wszystkich wypowiedzi radnych. Jednak taki zapis posiada na przykład pominięte niektóre słowa, 

przekręcone wyrazy, błędy, brak interpunkcji i dlatego wymaga poprawienia. Takiego poprawienia muszą 

dokonać pracownicy Urzędu. Będzie to robione po raz pierwszy, więc nagranie z sesji może być 

zamieszczone nieco później niż było do tej pory, że pojawiało się niedługo. Natomiast, jeśli była potrzeba 

anonimizacji to troszkę to się przedłużało.   

Poinformowała, że teraz informatycy przeprowadzą instruktaż dotyczący tej nowej aplikacji. 

 

W trakcie powyższej wypowiedzi o godzinie 12:14 z sali obrad wyszedł Wiceprzewodniczący Rady  

Miasta Romuald Margański i od tej pory w sesji uczestniczyło 17 radnych. Wiceprzewodniczący Rady Miasta 

Romuald Margański na salę obrad powrócił o godzinie 12:16 i od tej pory w sesji uczestniczyło 18 radnych.  

 

Przewodniczący Rady Miasta Andrzej Roszczenko stwierdził, że zamyka punkt „Sprawy różne”.  

 

20. Zamknięcie sesji. 

Przewodniczący Rady Miasta Andrzej Roszczenko zamknął obrady sesji Rady Miasta Bielsk Podlaski. 

Podziękował wszystkim za uczestnictwo i poprosił radnych o pozostanie jeszcze na krótkim szkoleniu. 

 

                                                    Na powyższym protokół zakończono. 

 
Protokółowała: 

Edyta Gawryluk-Malinowska 

                                                            PRZEWODNICZĄCY RADY         

                                                                             /-/ Andrzej Roszczenko   


